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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2020)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Hradský Pavel (místopředseda)

Vaďura Petr

(náhradnice: Křížová Jana)

Laičtí členové 

Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

Havíř Josef

Chlupáček David

(náhradník: Pavelek Vít)

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Frolík Jan (předseda)

  Abraham David 

  Kukla Martin 

  Navara Petr

  Pěkný Martin

  Procházka Jan

  Šimandlová Renata
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Správa budov

  Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Fond údržby budov

  Frolík Jan (administrátor FÚB)

  Navara Petr (externí poradce)

Misijní koordinátorka

  Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

  Kuchynka Pavel (předseda)

  Neužil Jiří

  Pavelek Vít

Rada Diakonie

  Hrubý Ctirad (ředitel, tajemník Rady oblasti)

  Červeňák Josef

  Kozelková Helena

Institut vzdělávání

  Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady       

                              oblasti) 

Koordinátorka pro práci sester

  Černá Venuše
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Do roku 2020:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

  Libuše Hajčiarová (asistentka)

  Filip Jandovský (statistik)

4.  Výbor nominační
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (koordinátorka)

6.  Komise pro sociální práci
  Brož Zdeněk (předseda)

  Hrubý Ctirad (ředitel Diakonie)

  Konopík Petr

  Thál Josef

7.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Novák Richard (předseda)

  Kantor Jiří
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8.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
  Buchtová Jitka (předsedkyně)

  Červeňáková Michaela

  Hradský Pavel

  Opočenská Alžběta

  Stoyová Olga

  Šálková Miluše

  Šimek Jiří

  Wittner Pavel

9.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  Novák Richard (předseda)

  Mrázek Milan (předseda AMM)

  Jandovský Filip

  Neužil Zdeněk

  Pavelek Vít

  Witiska Tomáš

10.  Komise pro řád církve (česká část VK)
  Procházka Petr (předseda)

  Červeňák Josef

  Stoy Petr



OK  2. 4. 2016  Praha 2     7 

11.  Komise pro liturgii (česká část VK)
  Eberle Zdeněk (předseda)

  Gärtner Filip

  Křížová Jana

  Kuchynka Pavel

  Kupfová Kristýna

  Procházka Petr

  Vaďura Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2. Červeňák Josef, farář / /
3. Daněčková Jana, farářka / /
4. Gärtner Filip, lokální kazatel  / /
5. Hradský Pavel, farář / /
6. Hrubý Ctirad, kazatel na zkoušku / /
7. Jandovský Filip, farář / /
8. Kantor Jiří, lokální kazatel / /
9. Křížová Jana, farářka / /

10. Kuchynka Pavel, farář / /
11. Novák Richard, farář / /
12. Mrázek Milan, lokální kazatel / /
13. Procházka Petr, superintendent / /
14. Procházková Ivana, farářka / /
15. Redmond John, lokální kazatel / /
16. Vaďura Petr, lokální kazatel / /
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Laičtí členové dopoledne odpoledne

17. Havíř Josef, Brno, člen RO / /
18. Thál Josef, Jihlava / /
19. Mikulička Roland, Znojmo/Jihlava / /
20. Martin Lang, Litoměřice / /
21. Kameníková Miroslava, Mikulov na Moravě / /
22. Martan Jiří, Plzeň 1 – Lochotín / /
23. Konopík Petr, Plzeň 3 – Husova / /
24. Červeňák Daniel, Praha 2 – Nové Město / /
25. Witiska Tomáš, Praha 9 – Horní Počernice / /
26. Pěkný Martin, Praha 10 – Strašnice / /
27. Šálková Miluše, Protivín / /
28. Šmíd Petr, Slaný / /
29. Mlejnecký Jiří, Tachov / /
30. Hule Marcel, Třeboň / /
31. Chlupáčková Martina, členka RO o o
32. Pěkný Jan, zástupce AMM / /
33. Černá Venuše, koordinátorka pro práci sester / /

  Celkem hlasů                                                           32 32

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program
Sobota 2. 4. 2016 

9:00 - 9:30 Příjezdy 
9:30   Bohoslužba (Pavel Procházka)
10:00   Zahájení konference
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2015 
  Zprávy:
  1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
  1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
  1.2 Zpráva Komise pro finance a církevní majetek
  1.3 Zpráva za Fond údržby budov
  1.4 Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
  1.5.1 Zpráva misijní koordinátorky
  1.5.2 Směrnice pro evropské partnerské sbory
   – příloha zprávy misijní koordinátorky
  1.6.1 Zpráva kanceláře Rady oblasti
  1.6.2 Kancelář Rady oblasti – finanční přehledy
  1.7 Zpráva Správy budov
  1.8 Revizní zpráva za rok 2015
  2.1 Zpráva Diakonie ECM
  2.2 Výroční zpráva misijního střediska Brána
   za rok 2015
  2.3 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
  2.4 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
  2.5 Zpráva Komise pro práci s mládeží 
   a mladými dospělými
  2.6.1 Zpráva Komise pro liturgii
  2.6.2 Zpráva z účasti na Theme Day při setkání Exekutivy 
   – příloha zprávy Komise pro liturgii
  2.7 Zpráva Komise pro církev a společnost
  2.8 Zpráva Komise pro sociální práci
  2.9 Zpráva Komise pro Řád církve
  2.10 Zpráva za Metodistický seminář Praha-Vršovice
  2.11 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
  2.12 Zpráva Nominačního výboru
  2.13 Volby (Sekretariát OK, Komise, Rada oblasti, atd.) 
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  Zprávy farností:
  3.1 Farnost Brno
  3.2 Farnost Jihlava a sbor Znojmo
  3.3 Farnost Litoměřice
  3.4 Farnost Mikulov
  3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín
  3.6 Farnost Plzeň 3 – Husova
  3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
  3.8 Farnost Praha 9 – Horní Počernice
  3.9 Farnost Praha 10 – Strašnice 
   a sbor Jablonné v Podještědí
  3.10 Farnost Protivín a sbory Týn nad Vltavou a Bechyně
  3.11 Farnost Slaný
  3.12 Farnost Tachov
  3.13  Farnost Třeboň
  3. 14 ESUMC

12:00 - 13:00 Přestávka na oběd
15:00   Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka) 
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Zápis z jednání

1. Dopolední jednání

1.1.  Bohoslužba

Píseň 145 – Moudrosti poklad s nebe
Text: Nu 22,22–23,3.8; 1K 15,1–15
Kázání: Bratr superintendent Pavel Procházka
Píseň 169 – Ó jak věrný přítel Ježíš

1.2.  Přivítání, prezence, skrutátoři a program

Počet přítomných členů konference: 32
Zvoleni skrutátoři: M. Švehla, M. Kukla
Program schválen.

1.3.  Schválení Protokolu 35. OK 

Schválen většinou.

1.4.  Zpráva za Radu oblasti 

Zpráva byla probírána po odstavcích. 
Bratr Z. Brož upřesnil, že otevření křesťanské základní školy v Litoměřicích 
v roce 2017 je plán, který závisí na podpoře města (není tomu nakloněno) 
a na osobě učitelky, křesťanky (zatím ji nenašli).
Bratr F. Gärtner požádal o vysvětlení rozdílu mezi střediskem křesťanské 
pomoci a křesťanským střediskem pomoci v bodě 2. 
Bratr superintendent Petr Procházka vysvětlil, že jako církev se musíme roz-
hodnout, zda chceme křesťanská střediska pomoci, což znamená, že budeme 
zaměstnávat křesťany a ve střediscích bude zvěstován Kristus (slovy i skutky), 
nebo jako církev budeme zakladatelé středisek, ale v samotné činnosti nebude 
dán důraz na křesťanskou víru.
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Bratr J. Červeňák doplnil, že ty dva základní přístupy se týkají i dalších sboro-
vých či církevních aktivit, například škol. Buď budeme provozovatelé a obsah 
je na personálu, nebo jsme provozovatelé a zároveň určujeme náplň. 
Zpráva přijata.
Zpráva o zastupování církve vzata na vědomí.

1.5.  Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Zpráva po rozpravě přijata.

1.6.  Zpráva za Fond údržby budov

Bratr J. Frolík upozornil, že příští rok bude zřejmě třeba změnit úrokové míry 
vkladů i půjček.
Zpráva přijata. 

1.7.  Revizní zpráva

Zpráva vzata na vědomí. 

1.8.  Zpráva za Misijní fond - Podpora misijních projektů

Zpráva přijata.

1.9.  Zpráva misijní koordinátorky

Sestra J. Křížová vysvětlila informaci v příloze zprávy, která mluví o tom, 
že 50 % darů patří celé oblasti. Je to tak v ostatních zemích naší Centrální 
konference, které se podílejí na programu In Mission Together, ale Česká 
oblast hned na začátku rozhodla, že s těmito dary bude nakládat stejně jako se 
sbírkami a desátky, tedy že odvedeno je 10 %. Naši partneři Z USA to vědí. 
Zpráva přijata.

1.10.  Zpráva kanceláře Rady oblasti

Tabulky byly odsouhlaseny a zpráva přijata.
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1.11.  Zpráva za Správu budov

Zpráva přijata.

1.12.  Zpráva Diakonie

Zpráva přijata.

1.13.  Výroční zpráva misijního střediska Brána 

Bratr M. Pěkný poděkoval všem za modlitby a podporu. Doplnil finanční zprá-
vu o položku dary, ty jsou 53000 Kč. 
Zpráva přijata.

1.14.  Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii

Bratr P. Kuchynka nabídl, že rozešle připravovaný dotazník SWOT. 
Zpráva přijata.

1.15.  Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Zpráva přijata.

1.16.  Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Zpráva přijata.

1.17.  Zpráva Komise pro liturgii

Bratr F. Gärtner informoval o tematickém dnu v rámci poslední schůze exekuti-
vy. Je přílohou zprávy Komise pro liturgii.
Zprávy přijaty.

1.18.  Zpráva Komise pro církev a společnost

Nebyla podána. Sestra J. Daněčková vysvětlila, že se nevyskytlo téma, které by 
komise  projednávala. 
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1.19.  Zpráva Komise pro sociální práci

Bratr superintendent P. Procházka připomněl, že Rada oblasti už před mnoha 
roky přijala závazek, že se postará o bydlení farářů, kteří odcházejí do důcho-
du. 
Zpráva byla po rozpravě přijata.

1.20.  Zpráva Komise pro Řád církve

Zpráva přijata.

1.21.  Zpráva za Metodistický seminář

Bratr superintendent Petr Procházka vedl Metodistický seminář do léta 2015, 
od  podzimu jej převzal bratr B. Opočenský. 
Zpráva přijata.

1.22.  Zpráva za AMM

Bratři M. Mrázek a P. Vaďura znovu vysvětlovali, že loňská konference mlá-
deže byla zrušena zejména kvůli špatné komunikaci.
Zpráva přijata.

1.23.  Zpráva Nominačního výboru a volby

Komise, Rada oblasti a osoby do jednotlivých funkcí se volí na čtyři roky. 
Během konferenčního čtyřletí může Oblastní konference doplnit uprázdněná 
místa.

Volba oblastního vedoucího laiků
Nominace: Petr Konopík. 
Pro: 30 hlasů. Proti: 2

Funkční období Rady oblasti
Návrh: 4 roky.
Odsouhlaseno.
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Počet členů Rady oblasti
Návrh: 3 duchovní a 3 laici.
Odsouhlaseno. 

Volba místopředsedy Rady oblasti
Nominace: P. Hradský, F. Jandovský, J. Křížová.
Počet hlasů:
P. Hradský: 17,  zvolen
F. Jandovský: 9 
J. Křížová: 5

Volba dvou laických členů Rady oblasti
Nominace: J. Havíř, D. Chlupáček, V. Pavelek. 
Počet hlasů:
J. Havíř: 17, zvolen
D. Chlupáček: 27, zvolen
V. Pavelek: 14

Volba třetího duchovenského člena RO
Nominace: F. Jandovský, J. Křížová, P. Vaďura.
Počet hlasů
F. Jandovský:  9
J. Křížová: 10
P. Vaďura: 11

Další kolo volby: 
Nominace: P. Vaďura, J. Křížová.
Počet hlasů:
P. Vaďura: 17, zvolen 
J. Křížová: 11

Volba laického náhradníka
Nominace: M. Chlupáčková, V. Pavelek. 
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Počet hlasů:
M. Chlupáčková: 10
V. Pavelek: 19, zvolen

Volba duchovenského náhradníka
Nominace: J. Křížová, F. Jandovský.
Počet hlasů:
J. Křížová: 17, zvolena
F. Jandovský: 13

Rada oblasti je zvolena do roku 2020 ve složení:

Duchovenští členové:
P. Procházka, předseda
P. Hradský, místopředseda
P. Vaďura
náhradnice J. Křížová

Laičtí členové:
P. Konopík
J. Havíř
D. Chlupáček
náhradník V. Pavelek

Sekretariát, Nominační výbor a Komise pro sociální práci byly zvoleny 
ve složení podle zprávy Nominačního výboru.

Komise pro církev a společnost má jen jednoho člena: Jana Daněčková byla 
zvolena jako koordinátorka.

Přestávka na oběd.
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2. Odpolední jednání

Bylo zvoleno posledních pět komisí ve složení podle zprávy Nominačního 
výboru. V průběhu konferenčního čtyřletí je možné komise doplnit o další 
členy včetně laiků.

2.1.  Zprávy za farnosti

Byly probrány a případně doplněny.

Připomínky:
Bratr J. Martan požádal, aby příště přišly zprávy dříve než dva dny před kon-
ferencí. 
Bratr superintendent navrhl, aby na Oblastní konferenci byli příště pozváni 
také zaměstnaní pomocníci kazatele, i když nejsou členy konference.

Jednání bylo zakončeno modlitbami a bohoslužbou s Večeří Páně.
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Účastníci Oblastní konference 2016

Nově zvolená Rada oblasti (zleva): Pavel Hradský, David Chlupáček, Petr Konopík, 
Petr Vaďura, Josef Havíř, superintendent Petr Procházka
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1.1.1 – Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Rada oblasti se v konferenčním období 2015/2016 sešla k pěti řádným schů-
zím. Neodkladné záležitosti členové Rady konzultovali prostřednictvím emailů 
a telefonicky. O všech rozhodnutích se hlasovalo, počet hlasů je uveden 
v zápisech jednání. 

Průběžné informace z jednání vycházely v Oběžníku. Kazatelé byli informová-
ni na schůzích kazatelů.

Bratr farář Zdeněk Eberle, člen Rady oblasti a druhý statutár, podal Výroční 
konferenci žádost o přeložení na odpočinek ke dni 31. 5. 2015. Ke stejnému 
datu byla Rada oblasti doplněna sestrou farářkou Janou Křížovou.

1. Finanční a majetkové záležitosti církve.

Rada projednala a schválila velké množství finančních a majetkových 
záležitostí: rozpočty a jejich plnění (RO, SB, IV), investice do nemovitostí, 
navyšování/snižování úvazků, mimořádné žádosti diakonie, žádosti o granty, 
přípravy investic do nemovitostí (ve shodě s budoucím samofinancováním 
církve) apod.

Rokem 2016 začíná snižování státního příspěvku na provoz církví. Pro naši 
církev to bude znamenat každoroční snížení příspěvku státu na provoz 
o 788.000,-Kč. Podle schválené Strategie církve se od roku 2018 začne použí-
vat a přerozdělovat zisk z našich investic. 

2. Sociální práce církve.

V roce 2015 podpořila Rada oblasti sociální práci církve (Střediska křesťanské 
pomoci) částkou 2.589.000,-Kč. Tato částka je na první pohled vysoká, jedná 
se však o méně než 10% součtu všech rozpočtů SKP. Naše střediska podporuje 
nejen ústředí církve, ale i sbory a jednotlivci. Stále však zůstává neuzavřena 
diskuze, která probíhala napříč církvemi v minulých letech. Diskuze o směřo-
vání sociální práce církve. Má sociální práce církve být pouze sociální nebo 
má poskytovat i péči o duši člověka? V čem se odlišuje sociální práce církve 
od sociální práce státních a soukromých organizací? Chce mít církev střediska 
„křesťanské pomoci“ nebo křesťanská „střediska pomoci“? Odpovědi na tyto 
a podobné otázky ovlivní budoucí směřování naší sociální práce, je nezbytné 
si je položit a odpovědět na ně. 
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V druhé polovině roku 2015 musela Rada oblasti ve spolupráci se staršovstvem 
farnosti Praha 2 a Správní radou SKP KC Maják řešit mimořádnou událost 
týkající se hospodaření v tomto středisku. Při kontrole účetnictví byly zjištěny 
závažné nedostatky. Následně provedený audit odhalil finanční nesrovnalosti 
ve výši zhruba 1mil Kč (za období několika let). Po rezignaci ředitelky Jitky 
Čuhelové byl jmenován „krizovým“ ředitelem Jan Procházka s úkolem uvést 
všechny záležitosti do pořádku a připravit ukončení činnosti střediska 
k 31. 12. 2015. 

Naše služba ve vězení probíhala ve vazební věznici v Litoměřicích. S podporou 
místního sboru se do této služby zapojili Zdeněk Brož, Jan Haslinger a Moni-
ka Černá. Rada oblasti darovala Vězeňské duchovenské péči (VDP) 500 kusů 
Nových zákonů, které budou vězňům k dispozici. 

Ve znojemské nemocnici sloužil jako kaplan Pavel Kuchynka. Od 1. 3. 2016 
dostal služební pověření do Plzně, čímž jeho kaplanská služba ve Znojmě 
skončila. 

V SKP Horní Počernice vykonává kaplanskou službu Richard Novák.

3. Vzdělávání, společenství laiků i duchovních.

Tak jako v minulých letech se kazatelé setkávali na pravidelných schůzích, 
v dubnu 2015 se konala Jarní škola. V březnu 2016 se kazatelé a další spolu-
pracovníci účastnili exercicií. 

Společné setkání kazatelů, laických kazatelů a pomocníků kazatelů s povole-
ním ke kázání se konalo v říjnu 2015. Setkání se účastnilo zhruba 50 účastníků, 
na programu setkání byl seminář o přípravě kázání a přednášky, které se týkaly 
chápání křtu v ECM a ostatních křesťanských církvích v ČR. V prosinci se 
konalo již tradiční setkání zaměstnanců a spolupracovníků církve. 

V současné době probíhá čtvrtý semestr Studijního programu pro laiky 
– modul A. Kurz studuje momentálně z ČO 10 studentů.

V září 2015 byl otevřen ve spolupráci s ČCE další běh kurzu S dětmi na cestě 
víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém prostředí. 

Institut vzdělávání ECM v ČR a SR patří mezi instituce/školy, které zajišťují 
zejména v rámci ECM vyšší teologické vzdělávání  a spolupracuje se školami, 
fakultami a dalšími podobnými institucemi v Evropě (MTSE – Methodist-
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related Theological Schools in Europe). Náš program vzdělávání laiků, pracov-
níků s dětmi i program celoživotního vzdělávání spolupracovníků je hodnocen 
velmi pozitivně. 

Na žádost sboru v Litoměřicích Rada oblasti schválila a podpořila založení 
a registraci základní školy v Litoměřicích. Základní škola zahájí výuku od září 
2017.

I nadále je zájem o kurzy na Poušti. V letních měsících 2015 bylo obsazeno 
7 týdnů  (kurz pro seniory, pro rodiny s dětmi, kurz pro mládež a sborové 
dovolené). V roce 2016 je zamluveno již všech 8 týdnů. Církevní chata na 
Veselce má také velmi dobrou obsazenost, většinou se však jedná o rekreanty 
a kurzy mimo ECM. 

4. Ekumenická spolupráce.

Ekumenická spolupráce s ostatními křesťanskými církvemi se uskutečňuje 
zejména v rámci Ekumenické rady církví v ČR. Předsednictvo ERC zastupuje 
církve při jednání s Českou biskupskou konferencí (ČBK), státními institucemi 
(např. Úřad vlády, Poslanecká sněmovna, Senát), s vedením České televize, 
Českého rozhlasu, policie, armády, ale například i Letištěm Václava Havla 
(jednání o kaplanovi) apod.

Spolu s ostatními církvemi ERC a s ŘKC jsme slavili několik ekumenických 
bohoslužeb. Bez mediálního zájmu, jistě však v přítomnosti Ducha svatého, 
jsme v červnu 2015 slavili bohoslužbu mimořádného významu: usmíření evan-
gelíků a katolíků. Součástí této bohoslužby bylo vzájemné vyznání vin 
a prosby za odpuštění . Tato bohoslužba byla slavena nejprve v Římě za účasti 
představitelů českých evangelických církví a ŘKC, poté v Praze a na dalších 
místech republiky.

V červenci 2015 proběhly ekumenické akce u příležitosti výročí upálení Mistra 
Jana Husa. 

V květnu 2016 by se měla uskutečnit ekumenická bohoslužba při příležitosti 
700. výročí narození českého krále Karla IV. 

Pokračovala spolupráce s partnerským distriktem a sbory v rámci IMT. Během 
léta a podzimu 2015 přijelo několik týmů VIM, hostili jsme návštěvy z partner-
ských sborů v rámci IMT.  Na podzim 2015 začala rekonstrukce modlitebny v 
Praze Vršovicích, kterou bude používat ESUMC. Jsme vděčni za osobní zapo-
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jení členů anglicky mluvícího sboru do této rekonstrukce i za finanční podporu 
z partnerských sborů.

V listopadu jsme hostili setkání pracovní skupiny EBDAC, European Board 
of Drug and Alcohol Concerns. Poděkování patří všem, kdo se podíleli na orga-
nizaci tohoto setkání. 

V roce 2017 budeme hostit jubilejní 10. Mission Summit IMT. Význam této 
euro-atlantické akce podtrhuje skutečnost, že se bude jednat o první setkání 
mimo USA.

5. Média.

Naše církev byla třikrát pozvána k přenosu bohoslužeb Českým rozhlasem. 
Přenosy se uskutečnily z Prahy 2 a z Plzně Lochotína. Jarní přenos opět z Prahy 
2 byl z důvodu problémů se zajištěním parkování zrušen. K tomu je třeba dodat, 
že v minulém roce navíc došlo k přesunu vysílání všech bohoslužeb 
z ČR2 na ČR Vltava. To žel znamenalo snížení počtu posluchačů. Jednání o této 
záležitosti mezi ERC a Českým rozhlasem nebyla zatím úspěšná. Jsme rádi, že 
v únoru 2016 byla Českou televizí vysílána bohoslužba z Plzně Lochotína. 

Bratr Petr Vaďura se intenzivně věnuje natáčení rozhlasových příspěvků, v ČT 
měl Sváteční slovo, rozsáhlá je i jeho publikační činnost. S Českým rozhlasem 
spolupracují  i další bratři a sestry. 

Pravidelně vychází církevní časopis Slovo a život, jsme aktivní na naší face-
book stránce, webová stránka poskytuje základní informace o církvi a jejích 
aktivitách. 

Petr Procházka, 24. 3. 2016

1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti.

Centrální konference: 

• Executive committee, superintendent Petr Procházka.
• Theme Day 2016: Worship service, kazatel Filip Gärtner. 
• Working group Episcopacy, superintendent Petr Procházka.
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• Working group Theology and Ordained Ministry, farářka Jana Daněčková.
• Working group Church and Society, farářka Jana Křížová (předseda).
• Working group Discipline and Judicial Matters, farář Josef Červeňák. 
• Committee on Investigation, superintendent Petr Procházka.
• Committee on Appeals, farář Pavel Hradský, náhradník bratr Josef Thál.
• Judicial Court, farářka Alena Procházková.
• Methodist e-Academy (Governing Board), farářka Ivana Procházková.
• In Mission Together, farářka Jana Křížová. 
• European Board of Drug and Alcohol Concerns, bratr David Chlupáček. 

Zastupování církve v ekumenických institucích a na konferencích: 

• Druhý místopředseda Ekumenické rady církví, bratr Petr Procházka. 
• Komise pro ekumenismus ERC, bratr Josef Červeňák. 
• Komise pro sdělovací prostředky ERC, bratr Petr Vaďura. 
• Komise pro školství a vzdělávání ERC, bratr Filip Jandovský. 
• Výbor České biblické společnosti, bratr Josef Červeňák. 
• Modlitba za domov, přípravný výbor, sestra Renata Šimandlová a bratr 

Martin Kukla.
• Světový den modliteb, přípravný výbor, sestra Zdena Janů. 
• Výkonný výbor VDP (velký výbor), bratr Zdeněk Brož. 
• Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit 

církví a náboženských společností a projektů spolků, bratr Jan Procházka.
• Denní čtení 2016, 2017 přípravný výbor, sestra Jana Kř̌ížová. 
• Mezinárodní konference k 600. Výročí mučednické smrti mistra Jana 

Husa, 9. - 12. 4. 2015, bratr Jan Haslinger.
• Valné shromáždění ČBS 2015, bratři Josef Červeňák a Martin Kukla. 
• Valné shromáždění ČBS 2016, bratři Josef Červeňák a Martin Švehla. 
• Valné shromáždění ERC v ČR 2015, bratři Petr Procházka, Josef Červeňák 

a Martin Kukla. 
• Eastern Europe and Balkans Summit 2015, Texas, USA, 12. - 16. 11. 2015, 

sestra Jana Křížová. 
• European Methodist Historical Conference, Ruse, Bulharsko, 
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9. -12. 9. 2015, sestra Aysun Kurt.
• Výroční  konference Švýcarsko-Francie-Severní Afrika, Švýcarsko, 14. 6. 

- 19. 6. 2016, bratr Josef Červeňák.  

1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

1.  Složení KFCM

KFCM v roce 2015 pracovala ve složení Jan Frolík, Martin Kukla, Petr Nava-
ra, Martin Pěkný, Jan Procházka a Renata Šimandlová. 

2.  Investice do cenných papírů

V souladu se schválenou strategií na doporučení KFCM investovala RO 
v únoru 2015 14 mil. Kč do cenných papírů. Podrobné informace byly podány 
ve zprávě o KFCM pro OK 2015.

3.  Investice do nemovitostí

Po zbytek roku se KFCM věnovala převážně investicím do nemovitostí.

•  Nemovitosti v zahraničí

KFCM prověřovala možnost investování do „rekreačních“ nemovitostí na krát-
kodobý pronájem v Rakousku. Po zvážení problémů spojených se spravováním 
nemovitosti v zahraničí a na doporučení bratra biskupa však RO tento směr 
uvažování opustila.

•  Využití zkušeností UMC v Rakousku

Na doporučení bratra biskupa jsme se podrobně seznámili s metodami investo-
vání Metodistické církve v Rakousku. S využitím získaných poznatků před-
ložila KFCM Radě oblasti návrh investovat

– do větších domů (aspoň 10 bytů), převážně bytových, s malometrážními 
byty, které budou zcela v našem vlastnictví včetně pozemku, na kterém 
stojí,
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– ve větších městech, přednostně těch, kde máme sbor (Brno, Praha, Plzeň, 
Jihlava) a kde je reálný předpoklad dlouhodobé (téměř) plné obsazenosti,

– s dobrou dostupností k veřejné dopravě a občanské infrastruktuře (obcho-
dy, školy);

– není rozhodující, jestli to bude starší dům (koupený třeba i s nájemníky, 
s nimiž jsou uzavřeny rozumné nájemní smlouvy), nebo nový dům, nebo 
dokonce stavba nového domu (na vlastním pozemku), to záleží na kalkula-
ci.

Rada oblasti tento návrh schválila.

•  Další postup

Na základě toho členové KFCM posoudili, který z následujících postupů pro 
hledání vhodného domu, splňujícího schválené požadavky, považují za nej-
vhodnější:

1. Nechat si udělat výpis domů podle nabídky firmy ADOL/ABOR (pro 
Prahu by to stálo cca 40 tis. Kč, pro ostatní města méně), z toho vyfil-
trovat domy, které nás zajímají (třeba podle počtu bytů, nebo podle stáří 
vlastníků), a těmi se pak zabývat podrobně, a individuálně oslovit vybrané 
vlastníky.

2. Sami vyhledávat vhodné domy, což může být mravenčí práce na mnoho 
hodin; znamenalo by to nejen hledat v katastru nemovitostí, což je placená 
služba, ale také v RUIAN (Registr územních identifikátorů a nemovitostí), 
kam je dálkový přístup bezplatný.

3. Využít kontakty s realitními kancelářemi, developery, osobní kontakty 
s Ing. Šimandlem, Mgr. Voigtem a dalšími.

Většinou 4:2 byl schválen postup (3), podle kterého se nyní pracuje.

•  Kolik na to máme

K dnešnímu dni by RO na tyto investice mohla vynaložit cca 24 mil. Kč. Zhru-
ba stejný objem je možné si vypůjčit a ručit za to dalšími splátkami majetko-
vého vyrovnání od státu. Tzn., že může být k dispozici téměř 50 mil. Kč, ke 
kterým koncem roku 2016 přibude další roční splátka ve výši 12,4 mil. Kč.
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•  Výhled do konce roku

– Cílem výše popsaného postupu je najít do 30. 6. 2016  3 – 5 vhodných 
projektů, které by do 31. 12. 2016 bylo možno zakoupit.

– Paralelně s tím proběhne průzkum možností stavby nového domu buď na 
vlastním pozemku v Horních Počernicích, nebo jinde, s cílem najít  
do 30. 6. 2016  2 – 3 vhodné pozemky, kde by bylo reálně možné postavit 
do 4 – 5 let nový dům.

V Praze 25. 3. 2016, 
Jan Frolík, předseda KFCM

1.3  –  Zpráva za Fond údržby budov

FUB fungoval v roce 2015 v souladu se schválenými zásadami, které v roce 
2015 nedoznaly žádných změn.  

K 1. 1. 2015 bylo k dispozici                996 333,98 Kč. 
K 31. 12. 2015 bylo k dispozici         2 423 836,06 Kč.

Celkové pohyby:

nové vklady +370 000,00 Kč
výběry -500 000,00 Kč   
nové půjčky -40 000,00 Kč
splátky +1 588 772,36 Kč
nárok na úroky +30 759,47 Kč
dlužné úroky -22 029,76 Kč

 FUB má dostatek prostředků na další půjčky. Část disponibilních prostředků 
(přinejmenším 1 mil. Kč Rady oblasti) by bylo možno použít na jiné účely, 
např. investice, aniž by hrozilo, že nebude na nové půjčky.

Podrobný přehled FUB za rok 2015 je přílohou této zprávy.

V Praze, 22. 3. 2016 
Jan Frolík, administrátor FUB
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Příloha - Fond údržby budov 2015
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1.4 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Loňská sbírka o Letnicích na podporu misijních projektů vynesla 41.637,- Kč, 
které byly po konzultaci s likvidátorem Majáku a bývalou ředitelkou Majáku 
rozděleny žadatelům vybraných projektů následujícím způsobem:

1. FUSION Tachov (žádali min. 29.200,-). Bylo přiděleno 20.102,- Kč.

2. KC Maják – tábor pro děti (žádali min. 8000,-). Bylo přiděleno 6.535,- Kč 
pro umožnění pobytu na kurzu mládeže na Poušti několika mladým lidem ze 
sociálně slabých pražských rodin (dřívější návštěvníci Majáku).

3. SKP Duha – MC misie rodinám (žádali 60.000,-). Bylo přiděleno 10.000,- Kč.

4. English camp v Jablonném v Podj. (žádali 5.000,-). Bylo přiděleno 5.000,- Kč.

Sborům byl rozeslán i přehled ostatních nezařazených projektů, které nebyly 
podpořeny z výtěžku Letniční sbírky, tak aby byla dána příležitost pro případ-
nou podporu ze strany individuálních dárců.

Pavel Kuchynka, předseda Správy PMP ECM

1.5.1 – Zpráva misijní koordinátorky

V roce 2015 registrujeme v rámci programu In Mission Together partnerství 
České oblasti ECM s Johnson City District, Tennessee, USA a 17 oficiálních 
partnerství místních sborů. Některá z nich fungují dobře. Vždy to záleží 
na místních lidech – na obou stranách. Obdrželi jsme US$63,000. 

Ve dnech 5. – 24. 11. 2015 jsem se zúčastnila konzultace projektu In Mission 
Together naší centrální konference. Konala se podeváté, letos pod názvem Mis-
sion Summit.  Každé dva roky se sejdou misijní koordinátoři z některých zemí 
naší CK s přáteli z USA, kteří mají zájem o partnerství sborů nebo distriktů. 
Na programu byly pobožnosti, diskusní skupiny a zejména různá školení 
o tom, co je to 50/50 partnerství. Směrnice pro evropské sbory jsou obsahem 
přílohy.

Desátá konzultace se bude konat v říjnu 2017 v Praze. 

V Brně 28. 3. 2016, Jana Křížová
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1.5.2 – Směrnice pro evropské partnerské sbory – příloha 
zprávy misijní koordinátorky

Důvod vzniku

Když sbor v USA projeví zájem o vztah se sborem v Centrální konferenci střed-
ní a východní Evropy v rámci programu In Mission Together, dostanou vedoucí 
sboru Průvodce. Ta příručka je má poučit o tom, jak začít a pěstovat meziná-
rodní partnerství. Misijní koordinátoři v evropských zemích (Albánie, Bulhar-
sko, Česko, Maďarsko, Makedonie, Polsko, Rumunsko, Slovensko, Srbsko) jsou 
přesvědčeni, že není účelné vytvářet knihu podobného rozsahu pro evropské 
partnery. Připravili jen základní informaci.

Co je smyslem partnerství IMT 50/50 ?

Smyslem partnerství IMT 50/50 je rozvíjet zdravou spolupráci mezi lidmi růz-
ných kultur. Hned na začátku nového partnerství obě strany vypracují a pode-
píšou společný dokument, smlouvu o spolupráci, která v zásadě žádá otevřený 
rozhovor a vzájemné naslouchání obou částí těla Kristova. Účastníci mají 
odložit stranou svoje vlastní zájmy a společně se podílet na Boží misii. Sdílejí 
svoje obdarování, víru a čas, učí se jeden od druhého, spolupracují a slouží si 
navzájem s pokorou a láskou. Tak budují základy pro společnou službu. 

Co se od vás očekává? (Jaké jsou vaše “povinnosti”?)

Spiritualita

• Modlete se pravidelně za svůj partnerský sbor (nejméně jednou za měsíc).
• Sdílejte svědectví víry a modlitební předměty.
• Zařaďte svůj partnerský sbor do svých bohoslužeb (přímluvy, informace, 

výměna kázání).
• Vyzkoušejte společné bohoslužby, biblické hodiny apod. s použitím elek-

tronické komunikace (Skype, ooVoo).

Komunikace

• Udržujte pravidelný kontakt se svým partnerským sborem (nejméně jednou 
za dva měsíce).

• Buďte aktivní, neomezujte se na odpovědi.
• Posílejte fotky, videa, písničky.
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• Zajímejte se o rozvoj partnerského sboru a jeho okolí.
• Ptejte se, co můžete udělat pro posílení služby partnerského sboru.
• Obraťte se na misijního koordinátora v případě, že nastanou problémy 

(váznoucí komunikace, finance, návštěvy).

Pohostinnost

• Pozvěte jednotlivce nebo skupiny z vašeho partnerského sboru na návště-
vu. 

• Buďte upřímní a řekněte partnerům, co je pro vás možné a co už je nad 
vaše možnosti (činnosti, velikost skupiny, délka návštěvy, organizace uby-
tování a stravování atd.). 

• Pokud se jedná o pracovní projekt, jste to vy, kdo ví nejlépe, co je třeba. 
Aktivně se podílejte na plánování.

Finance

• Řekněte svému partnerskému sboru, jak jste použili jejich dar a jaký to 
mělo dopad. 

• Nebudujte službu placenou pouze z darů partnerského sboru. Od začátku 
přispívejte také, aby projekt mohl pokračovat do budoucna.

Co můžete očekávat? (Co jsou vaše “práva”?)

Spiritualita

• Váš partnerský sbor se za vás bude pravidelně modlit (nejméně jednou za 
měsíc).

• Váš partnerský sbor bude s vámi sdílet svědectví víry a modlitební před-
měty..

• Budete součástí života vašeho partnerského sboru (webové stránky, sboro-
vé dopisy, přímluvy).

Komunikace

• Váš partnerský sbor vám bude pravidelně posílat dopisy a zkoušet další 
způsoby komunikace.

• Váš partnerský sbor se bude zajímat o rozvoj vašeho sboru.

Pohostinnost

• Pokud je to možné, navštěvujte se vzájemně, aby bylo partnerství posíleno 
(neznamená to ovšem, že všechny výdaje budou zaplaceny vaším partner-
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ským sborem).
• Když přijede návštěva z partnerského sboru, pravděpodobně zaplatí část 

svých výdajů. Je důležité domluvit se na tom předem.
• Máte právo říct “ne” k návštěvám nebo pracovním projektům. Nemusíte 

souhlasit s tím, co přesahuje vaše možnosti a nepodporuje vaši misijní 
strategii.

Finance

• Váš partnerský sbor vám bude pravidelně posílat finanční příspěvek ve 
výši, na které jste se dohodli. 50 % jsou peníze společné pro celou oblast, 
např. na platy kazatelů; účelem dalších 50 % je posílit svědectví a službu 
vašeho sboru.

• Dary přesahující pravidelnou roční dávku mají být použity na zvláštní 
služby nebo projekty .

• O použití darů rozhodujete zejména vy. Nejste povinni dělat to, co vyžadu-
je dárce, když ta činnost není podle vašeho názoru vhodná (to je samozřej-
mě záležitost komunikace).

• Jste rovnocennou částí těla Kristova, máte tedy právo říct “ne” nápadům, 
se kterými nemůžete souhlasit, i když dostáváte od partnerského sboru 
finanční dary. 

Ať vaše partnerství povzbudí lidi v Evropě i v USA k tomu, aby se podíleli na 
Boží misii a zvěstovali evangelium Ježíše Krista slovy a skutky. 

1.6.1 – Zpráva kanceláře Rady oblasti

Kancelář zajištuje vnitřní fungování církve i servis pro jednotlivé farnosti, prá-
vě tak jako komunikaci se zahraničím včetně péče o návštěvy, plní úkoly dané 
požadavky státní správy (FÚ, ČSÚ – čtvrtletní a roční výkazy, daňová přiznání 
apod.), zpracovává rozsáhlé účetnictví celé církve, vede personální i mzdovou 
agendu zaměstnanců RO, vede pokladnu (především příjmy a výdaje pro Sprá-
vu budov), připravuje podklady pro jednání Rady oblasti, Oblastní a Výroční 
konferenci a realizuje závěrečné protokoly, komunikuje s biskupskou kanceláří, 
zpracovává a přeposílá přišlé dary od spřátelených sborů v USA, zprostředkuje 
žádosti sborů a SKP o příspěvky z fondů FMIE a Connexio, připravuje veške-
rá setkání kazatelů a zaměstnanců církve, podílí se na zpracování a rozesílání 
časopisu Slovo a život, dále prakticky, administrativně i účetně obstarává uby-
tovací prostory v Ječné, ve Vršovicích, Poušť i Veselku atd. atd.
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Kolektiv kanceláře RO se oproti roku 2014 nezměnil a skládá se z těchto 
stálých zaměstnanců: asistent superintendenta Martin Kukla, bilanční účetní 
Renata Bednářová, pokladník a recepční Luboš Kacafírek (částečný úvazek) 
a vedoucí kanceláře Renata Šimandlová (částečný úvazek).

Všechny úkoly, kterých měla kancelář v minulém roce velmi mnoho, byly 
zvládnuty dobře a tak začínáme nový rok s nadějí, že náš Pán nám bude nápo-
mocen v zaběhnutých i nových úkolech, které na nás v tomto roce čekají.

Finanční zprávy o stavu hospodaření Rady oblasti, Správy budov i jednotlivých 
farností jsou jako obvykle zpracovány v následujících tabulkách.

Všem spolupracovníkům moc děkuji za jejich dobrou práci.
Přeji moudrost v rozhodování.                                                                    

Renata Šimandlová
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1.6.2 – Kancelář Rady oblasti - finanční přehledy

• Hospodářské výsledky RO a SB v roce 2015
• Plnění repartic jednotlivých sborů v roce 2015
• Přehled nákladů sborů 2015
• Přehled výnosů sborů 2015
• Aktiva sborů 2015
• Pasiva sborů 2015
• RO vyhlášené sbírky došlé na účty ústředí během roku 2015
• Stav majetkového vyrovnání státu s ECM ke dni 20. 3. 2016
• Rozvaha ECM k datu 31. 12. 2015

Revizní zpráva za rok 2015 je přiložena samostatně.
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HOSPODÁŘSKÉ VÝSLEDKY STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2015
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PLNĚNÍ REPARTIC JEDNOTLIVÝCH SBORŮ 
V ROCE 2015

Třeboň + Vimperk
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PŘEHLED NÁKLADŮ 2015



OK  2. 4. 2016  Praha 2     41 



42     OK  2. 4. 2016  Praha 2

PŘEHLED VÝNOSŮ 2015
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PŘEHLED AKTIV 2015
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PŘEHLED PASIV 2015
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VYHLÁŠENÉ SBÍRKY RO 2015

STAV MAJETKOVÉHO VYROVNÁNÍ STÁTU 
S ECM KE DNI 20. 3. 2016
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2015



50     OK  2. 4. 2016  Praha 2

1.7 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference. Dovolte mi seznámit vás s nejdůležitější-
mi událostmi ve správě budov za rok 2015.

Personální složení zůstalo během celého roku nezměněné, ačkoliv jednoho 
pracovníka správy budov dlouhodobě hledáme.

Na mnoha místech, o kterých nepíši, se pracovalo, vesměs to byly menší opra-
vy v režii farností případně s menším podílem správy budov.

Z větších staveb uvádím:

Ve Vršovicích jsme ve spolupráci s ESUMC zahájili rekonstrukci velké mod-
litebny, která zahrnuje novou elektroinstalaci, osvětlení, podlahu a výmalbu. 
Největší část nákladů, asi 1 mil. Kč bude v letošním roce. 

V Plzni v Thámově ulici jsme opravili uvolněný byt v 1. patře a pronajali jej.

Byty kazatelů – opravili jsme byt na Lochotíně pro nového kazatele. Bylo 
třeba jej zateplit, vyměnit okno v kuchyni a balkonové dveře. Rekonstrukcí 
prošla kuchyňská linka, museli jsme dát nová všechna vrchní dvířka a vyměnit 
za nové všechny elektrospotřebiče.  

Jihlava – za více než 1 mil. korun jsme zakoupili od státu pozemek pod 
sborovým domem. Skončila bezplatná výpůjčka a převod bezúplatně se nám 
nepodařil.

Mikulov – doplatili jsme půjčku na opravu domu. Sbor na své náklady celý 
objekt zateplil.

Investice do nemovitostí z majetkového vypořádání – v uplynulém roce 
jsme neinvestovali nic, první výnos z investic v roce 2014 byl 92 tis. Kč. 

Závěrem bych rád poděkoval všem svým spolupracovníkům za spolupráci.

Jan Procházka
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1.8 – Revizní zpráva za rok 2015

Předmětem revize byly:

Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
Hospodárnost a účelnost výdajů
Účetní závěrka: výkaz zisku a ztráty, rozvaha, příloha k účetní závěrce

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. Účetní 
záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, srozumi-
telně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně.

V roce 2015 byla část finančních prostředků převedena na investiční účet 
České spořitelny a.s. a část na investiční účet společnosti Sympatia Financie, 
o.c.p., a.s., která působí na Slovensku.

Celkem se jedná o 14 mil.Kč. Jedná se o investici, u které předpokládá zhodno-
cení v horizontu tří až pěti let. K 31. 12. 2015 poskytly obě společnosti přehled 
o reálné ceně investic. V souhrnu došlo ke snížení hodnoty o 1,524 mil.Kč, 
které účtovaly v souladu s účetními předpisy jako přecenění finanční investice, 
tj. ztráta nevstoupila do hospodářského výsledku.

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno jako jejich čerpání, tzn., že tyto prostředky 
nejsou zahrnuty ve výnosech a nákladech.

Podle mého názoru doporučuji konferenci účetní závěrku za rok 2015 schvá-
lit, hospodářský výsledek roku 2015 přidělit do fondů podle návrhu předsedy 
Rady oblasti.  

Ing. Hana Macková, auditorka, č. dekretu 1773
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 2.1 – Zpráva Diakonie ECM

Na základě nově schválených stanov z konce roku 2014 jmenovala začátkem 
léta Komise křesťanské pomoci Radu Diakonie ECM. Je to velký krok oproti 
minulým rokům, kdy Rada Diakonie ECM existovala pouze formálně. 

V roce 2015 jsme díky velikonoční sbírce, která vynesla 43 173 Kč, v rámci 
Podpory diakonických projektů ECM podpořili projekt SKP Horní Počernice 
na prázdninový výjezd s dětmi z azylového domu ve výši 18 333 Kč. (Platba 
proběhla až v roce 2016.) Dále jsme na straně příjmů v roce 2015 zaznamenali 
7 944 Kč od pravidelných dárců na Podporu diakonických projektů ECM 
a 75 400 Kč na podporu domova se zvláštním režimem.

Půjčkový fond na překlenutí momentální platební neschopnosti střediska v roce 
2015 nevyužila. (V plné míře ho využila začátkem tohoto roku.)

Rada Diakonie ECM v tuto chvíli pracuje mj. na sladění starých stanov SKP
se vzorovými stanovami, přípravě semináře pro členy správních rad a zástupců 
staršovstev a kazatele sborů, kde pracují Střediska křesťanské pomoci, a také 
na vytvoření organizačního řádu (vnitřní směrnice).

Veškeré podstatné pohyby financí jsou uvedeny výše. Celkový hospodářský 
výsledek byl 126 467 Kč.

Dne 29. 3. 2016 zapsal Ctirad Hrubý

2.2 – Výroční zpráva misijního střediska Brána za rok 2015

Hlavní činností Brány byl, tak jako v minulých letech, prodej křesťanské lite-
ratury.

V roce 2015 jsme, již jako každý rok, pořádali literární a hudební večery. 
V květnu a červnu uspořádal Ivan Vašín programy Večery pro ženy. V květnu 
jsme se zapojili do projektu Noc kostelů. Na programu byl hudební večer „Jak 
jsem hledal spirituály“ s Markem Šlechtou. V září se konal Gospel Jam Session 
pod vedením Marka Šlechty. V říjnu to byla předpremiéra oratoria Kázání na 
hoře. Brána se zapojuje do akce Národní týden manželství.
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V roce 2015 se Brána zúčastnila prodeje křesťanské literatury na akcích: veli-
konoční prodej v ECM v Jihlavě, Modlitba za domov, kurz na Poušti, Konfe-
rence mládeže CB v Havlíčkově Brodě, Cesta do Emaus pro ženy a pro muže, 
vánoční prodej ve sborech ECM Jihlava, ECM Plzeň, ECM Třeboň.

Také v roce 2015 Brána finančně přispěla do Misijního fondu ECM.
Pravidelně každou středu se účastníme Modlitebních setkání s obědem v mod-
litebně ECM.
V prosinci se nám podařilo zprovoznit nový e-shop.
V budoucnosti bychom se rádi věnovali pořádání literárních večerů, vánočních 
prodejů ve sborech.
Děkuji sboru ve Strašnicích za modlitební, finanční a technickou podporu.
Zaměstnanci: Daniela Pajasová, Alice Jandovská
Pracovníci na DPP (v období listopad, prosinec): Alžběta Opočenská, Ester 
Zelená
Dobrovolník: Alžběta Opočenská, Kristýna Čuhelová, Ester Zelená
Zaměstnanec na mateřské dovolené: Anna Lauková
Správní rada v roce 2015: Karel Dřízal, Filip Gärtner, Ivan Vašín
V roce 2015 jsme řešili některé neplánované výdaje.

Finanční zpráva (v tis.Kč)

Náklady 1460 Výnosy 1407
Spotřeba 981 Tržby 1407
Osobní náklady 375
Ostatní náklady 23
Služby 81
Výsledek hospodaření -53

Za Misijní středisko Brána Daniela Pajasová     

2.3 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Výzva předsedy komise směrem k dalším možným zájemcům z řad duchov-
ních i laiků, stejně jako využití nabídky pro zasílání podnětů byla učiněna, ale 
zůstala bez odezvy. Zřejmě v církvi v současné době není nikdo, kdo by mohl 
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a chtěl, nabídnout svůj potenciál celku – někdo, kdo rozpoznává konkrétní 
potřebu církve a vnímá v tom pro sebe osobní výzvu. Sbory k evangelizaci 
a misii přistupují, jak umí. Žádné zadání ze sborů směrem ke komisi nepřišlo.

Komise, na základě dřívější diskuse, začala pracovat na dotazníku, který by 
pomohl sborům při sebereflexi a který by mohl přispět k celkově lepšímu stra-
tegickému plánování evangelizace a misie. 1. fáze dotazníku obsahuje otázky 
SWOT analýzy přizpůsobené potřebám našich sborů. 2. fáze dotazníku se pak 
zaměřuje na samotné hledání projektu / programu a celkové misijní strategie 
konkrétního sboru. Dotazník je ve své současné podobě k dispozici případným 
zájemcům u předsedy komise.

Komise prostřednictvím Správy podpory misijních projektů (PMP ECM) opět 
iniciovala podávání žádostí, provedla následný výběr projektů pro podporu 
a předložila základní informace pro sbírku o Letnicích. Více informací o usku-
tečněné loňské podpoře najdete v samostatné zprávě „Správa PMP ECM v ČR 
2015“.

P. Kuchynka, předseda komise

 2.4 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Poslední rok čtyřletého období původně spojených dvou komisí (pro práci 
s dětmi a pro práci s dorostem) byl rokem minimální činnosti komise. Někteří 
členové se angažovali v již druhém dvouletém vzdělávacím kurzu pro pra-
covníky s dětmi v evangelickém prostředí „S dětmi na cestě víry“, podařilo se 
dotáhnout k finálnímu tisku pomůcku „Stopař“ – notýsek popisující základní 
potřeby Kristových následovníků a nadále probíhalo informování sborů mailo-
vou formou. Členové Komise pokračovali ve společných modlitbách za práci 
s dětmi na sborech každý devátý den v měsíci (protože členů bylo po celé 
období devět a rozhodnutí padlo na prvním setkání spojené komise devátý 
den šestého měsíce – 9. 6. 2012). V jednom případě jsme zprostředkovávali 
zkušenosti s tématickým vyučováním starších dětí na besídce z jednoho sboru. 
Koncem roku 2015 jsme se soustředili na nominaci do této komise pro další 
období. Jako předseda chci velmi poděkovat členům, že jsme tuto Komisi 
mohli společně tvořit. 

Pavel Wittner
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2.5 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Členové komise komunikují elektronicky, někdy využili k poradě chvilky při 
setkání pracovníků církve. Předseda úzce spolupracuje s AMM, účastnil se 
některých setkání AMM.

Kontaktovali jsme jednotlivé sbory a vytvořili seznam delegátů mládeže 
a vedoucích mládeží.

Ne všechny sbory a stanice vysílají své delegáty na schůzky AMM.
Na některých sborech mládež není vůbec. Bylo by dobré, kdyby odpovědní 
faráři dohlédli, aby jejich FK zvolila delegáta mládeže a tento delegát 
či zástupce se účastnil setkávání AMM. 

Některé farnosti-sbory mají „silnou“ mládež a rádi by se podělily o zkušenosti 
či pomohly „nastartovat“ tam, kde se práce s mladými nedaří. To je výzva pro 
staršovstva sborů a vůli hledat způsoby spolupráce.

Kde mládeže jsou, tam je i dost aktivit – viz zpráva za AMM.

Jako předseda komise opět kladně hodnotím kurz mládeže na Poušti, kde jsem 
i jeden den mohl pobýt a účastnit se programu. Podporujeme i touhu prodloužit 
letošní pobyt na Poušti na dva týdny a vyprošujeme požehnání pro tuto akci.

Komise byla nemile překvapena zrušením a nekonáním Konference AMM 
2015 a doufá, že se tak stalo opravdu výjimečně a z chyb se všichni pro příště 
poučíme.

 Richard Novák

2.6.1 – Zpráva Komise pro liturgii

1. V rámci letošního setkání Exekutivy naší Centrální konference byl vyhrazen 
jeden den tématu liturgie (slavení bohoslužby). Za naši Výroční konferenci 
se účastnili bratři a sestry: Petr Procházka, Jana Křížová, Filip Gärtner (Česká 
oblast), Pavel a Miroslava Procházkovi a Pavol Absolon (Slovenská oblast). Na 
programu byly zajímavé přednášky i sdílení o práci na překladech Book 
of Worship (Maďarsko).
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2. V České oblasti pokračujeme v práci na překladech liturgických textů ECM. 
Podkladem je i nadále The United Methodist Book of Worship, vydání 2007. 
Liturgické texty procházejí jazykovou a liturgickou revizí. V úvahu je brána i 
německá verze, která je schválena Centrální konferencí. Předpokládáme, 
že celý projekt dokončíme během následujícího konferenčního období. 

3. Slovenská oblast překládá do slovenštiny z české verze liturgií.

4. Pro sbory, které nepromítají projektorem texty večeře Páně, připravujeme 
vydání brožurky liturgie/pořadu večeře Páně s možností vkládat text eucharis-
tické modlitby podle církevního období. 

Petr Procházka

2.6.2 – Zpráva z účasti na Theme Day při setkání Exekutivy 
naší Centrální konference – příloha zprávy Komise pro liturgii 

11. – 13. března tohoto roku jsem se zúčastnil tzv. tématického dne v rámci 
letošního setkání Exekutivy naší Centrální konference, které se konalo ve sboru 
Evangelické církve metodistické Tabor v Mulhouse (založen roku 1896) ve 
Francii poblíž Basileje. 

Celý sobotní den byl vyhrazen tématu liturgie (slavení bohoslužby), který 
připravila Pracovní liturgická skupina při Centrální konferenci (CC). Začínali 
jsme diskusí ve skupinách, kde jsme hledali odpověď na otázku „moje poslední 
zkušenost jako hosta bohoslužeb – co pro mě bylo povzbuzující a co naopak 
frustrující“. Následovalo detailní vyhodnocení celoevropského dotazníku, 
na který před nějakým časem odpovídaly i naše sbory. Ten například mapo-
val, jak dlouho trvají bohoslužby, jaké jsou v nich obsaženy modlitby, jak je 
dlouhé běžné kázání, jakým způsobem je slavena večeře Páně, kdo a jak zpívá 
jaké písně, nebo mapoval jiné formy vyjádření atp. Vyhodnocení dotazníku je 
zajímavé (je k dispozici na internetu) a lze z něj obecně říci, že se naše sbory 
nevymykají z běžných liturgických zvyklostí, nicméně výjimky potvrzují pra-
vidlo, a to i v našich evropských sborech, kde najdeme někdy značné rozdíly. 
Oproti mým dojmům z USA, kde jsou bohoslužby velmi podobné s výraznými 
tradičními liturgickými symboly, se ukazuje, že zejména ve Francii 
a ve Švýcarské oblasti naší církve jsou bohoslužby dosti rozmanité i rozdílné. 
Nicméně mám dojem, že lidé dobře vědí, co slavení bohoslužby je, co obsahuje 
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a vyjadřuje a z toho vycházejí k novým formám. Výrazným jednotícím prvkem 
ve všech zemích jsou společné písně, jak „tradiční“, tak nově interpretované.  
Ve východních zemích je vidět větší jednota v liturgii, překvapivě nejvíce tam, 
kde vznikají sbory nové. Pomocí v orientaci jim je i překlad Book of Worship 
do národního jazyka (např. Maďarsko). Velmi výrazný je vždy národní svéráz 
(např. dvojjazyčné bohoslužby) a zejména církevní historie v dané zemi, která 
ovlivňuje ráz bohoslužeb nejvíce.

Téměř každý sbor naší Centrální konference řeší otázku, jak přiblížit bohosluž-
by současnému člověku, zejména mladým. Zároveň se ptá, co bohoslužba je 
a co již není a co její části vyjadřují, mnohdy znovuobjeví tradiční vyjádření 
a obohatí jej o nové pohledy. Tomu odpovídala další diskutovaná témata konfe-
rence: Duch a atmosféra metodistické bohoslužby, Životně důležité náležitosti 
metodistické bohoslužby, Misijně orientovaná bohoslužba, Bible v bohoslužbě, 
Večeře Páně a čas společenství a Bohoslužba jako modlitba. Ukázalo se, že toto 
téma je velmi živé a rozmanité. Klíčovou přednášku přednesl Dr. Ralph Kunz, 
který je profesorem praktické teologie na reformované univerzitě v Curychu, 
na téma Církevní bohoslužba jako společná modlitba. Na závěr konstatoval, 
že lze pozorovat celoevropský růst zájmu o liturgii a její význam, a to i mezi 
mladými lidmi. I pozvolný posun v českém prostředí mu dává za pravdu.

V některých zemích, jako je Německo, Rakousko, Srbsko, ale i v dalších 
východních zemích, je velmi naléhavým tématem, jak sloužit uprchlíkům nebo 
lidem v nouzi a přizpůsobit tomu i formu bohoslužeb.

Na závěr jsme diskutovali témata: Kdo v naší církvi určuje, jak se slaví boho-
služba a jak liturgii vyučovat. Např. v Bulharsku a Makedonii věnují značnou 
pozornost vzdělávání mladých duchovních, kteří prochází velmi praktickým 
tréninkem vedení a slavení bohoslužby. Zajímavé je, že právě takoví absolventi 
mají mnohem lepší přehled a invenci než mnozí zkušení faráři.

Filip Gärtner

2.7 – Zpráva Komise pro církev a společnost
Zpráva nepodána.

Jana Daněčková
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2.8 – Zpráva Komise pro sociální práci

Komise v uplynulém období iniciovala dva návrhy v oblasti sociální práce.

1. Sociální byty

Komise navrhla investovat restituční náhrady do koupě bytů pro umístění kli-
entů nebo i případně členů církve, kterým je duchovně slouženo a jsou 
v akutní bytové tísni. Tyto byty by byly v zápůjčce farnostem či střediskům. 
Ty by platily za byty nájem Správě budov. Výběr nájmu od klientů a opravy a 
rekonstrukce bytů by zajišťovala farnost, střediska.

Rada oblasti tento typ investice na doporučení KFCM nepodpořila. 

2. Byty farářů na důchod

Komise navrhla obnovit a uvést ve známost systém přidělovaní bytů pro faráře, 
kazatele ve výslužbě. Komise vyjádřila přesvědčení, že by kazatelé měli mít 
tuto sociální jistotu pevně stanovenou.

Rada oblasti prohlásila, že pomoc se zajištěním bytu pro duchovní odcházející 
do důchodu je garantována.

Zdeněk Brož

2.9 – Zpráva Komise pro Řád církve

„Služba místního sboru se posunuje kupředu, stagnuje, či se drolí z velké části 
právě pod vlivem práce vašeho výboru (služby volených výborů a komisí)... 
Skrze spolupráci, vzájemnou důvěru a ochotu naslouchat Božímu vedení při 
každém kroku vaší práce budete sami požehnáni.“ 

/Nominations and Leadership Development 2009-2012, Cokesbury 2008/

Po několika letech příprav byly vydány české překlady některých příruček 
United Methodist Church Guidelines for Leading Your Congregation, 
2008 by Cokesbury.

V edici dosud česky vyšly příručky:
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• staršovstvo
• výbor pro spolupráci mezi kazatelem, zaměstnanci a farností
• finance
• nominační výbor
• farní vedoucí laiků, laický člen Výroční konference
• služba malých skupin

Příručky velmi dobře pomáhají pochopit roli a úkoly jednotlivých výborů 
a komisí. Děkujeme všem, kdo se podíleli na překladech, korekturách a sazbě. 
Máme v plánu pokračovat ve vydávání dalších příruček v rámci této edice.

Petr Procházka

2.10 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Akademický rok 2015/16. Metodistický seminář již šestým rokem poskytuje 
ubytování studentům vysokých škol. Složení studentů je velmi pestré i co se 
týče studijních oborů. Byli a jsou zde ubytováni budoucí faráři, lékaři, ekono-
mové, učitelé, hudebníci, zemědělci, chemici, technici. Kapacita byla využita 
téměř na 100 %. Bylo zde ubytováno 21 studentů (11 studentů a 10 studen-
tek). Jedno místo zůstalo volné. Tak jako v předcházejících letech i v tomto 
akademickém roce bylo společenství studentů velmi ekumenické. Zastoupené 
denominace: ECM, CB, ŘKC, KS, JB, ČCE.

V oblasti duchovního života semináře pravidelně probíhala ranní modlitební 
setkání, na kterých se přípravou podíleli i studenti. Bylo zajímavé a inspirující 
vidět studenty při vedení těchto setkání. Část akademického roku probíhala
středeční setkání (téma: sedm hlavních hříchů, o modlitbě…) a čtvrteční 
setkávání v kavárně ESUMC s pastorem sboru. Studenti také sami uspořádali 
vánoční setkání studentů. 

Závěrem chci říct, že jsem velmi vděčný Bohu za toto místo, za možnost 
poskytovat křesťanské ubytování mladým lidem, kteří teprve vstupují do života 
a samostatnosti. Mohou tak i po odchodu ze svých domovů bydlet v křesťan-
ském prostředí.

Bohumil Opočenský
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2.11 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Aliance pracovala v tradičním stylu. Sešli jsme se jako delegáti za farnosti 
třikrát v roce, abychom se povzbudili ve službě mládeži na sborech a abychom 
společně organizovali kurz na Poušti a konferenci. Ze sdílení, jak se daří službě 
mládeži na jednotlivých sborech, vyplývá, že přichází malé oživení. Počty 
scházejících se mládežníků rostou. Některé mládeže se snaží oslovit další 
mladé lidi ve svém okolí a růst i vnitřně. Početní přírůstky jsou dány také tím, 
že novým mladým lidem, kteří přišli do církve po roce 1989, dorůstají děti do 
věku teenagerů. Vidíme v tom výzvu.

Poušť byla díky Pánu plně obsazená a program podobný minulým letům. 
Pokračujeme v procesu předávání zodpovědnosti mladým. Důležitým tématem 
loňské Pouště bylo, že už nejsme malí a musíme také něco dělat. A tak se noví 
lidé chopili vedení modlitebních setkání a vstupovali do dalších služeb. Letos 
jsme zařadili novinku, že budeme mít k dispozici kromě klasického kurzu 
i týden předtím na vyučování o službě a přípravu následujícího týdne.

Konference se měla uskutečnit v Tachově a nakonec se přihlásilo málo lidí 
a byla zrušena. Byl to pro nás šok. Sešli jsme se jako AMM v Tachově, aby-
chom spolu s tachovskými hledali příčiny. Organizátoři se snažili a připravili 
zajímavý program. Díky státnímu svátku byla konference o jeden den delší. 
Vše se promítlo do ceny, která byla výrazně vyšší. Mezi mládežníky byl pro-
blém s cenou a s nedostatkem komunikace s pořadateli. Asi hlavní příčina je ta, 
že jsme chystali kvalitativně vyšší úroveň konference, ale nepodařilo se nám 
pro tuto změnu mládežníky získat a změny vysvětlit. Je to pro nás poučení. 
Letos se chystá konference v Plzni 27. - 30. 10. 2016.

Novým projektem jsou mládežnické bohoslužby s názvem HUKOT. Rádi by-
chom povzbudili mládežníky nejen kurzem na Poušti a konferencí, ale 
i během roku setkáním k bohoslužbě, která bude v mládežnickém stylu. Zámě-
rem je, abychom v pátek večer třikrát nebo čtyřikrát do roka zažili povzbuzení 
k následování Krista. Bude to možnost přivést i své kamarády. Bohoslužby 
budou naddenominační a díky otevřeným dveřím v Plzni Husově, se můžeme 
sejít tam. První taková bohoslužba proběhne 17. 6. od 19 h v Maranatě. Prosí-
me o modlitby. 

Milan Mrázek
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 2.12 – Zpráva Nominačního výboru

Oblastní konference bude volit osoby do různých funkcí na příští čtyři roky. 
Stávající nominační výbor (Jana Křížová, Petr Konopík) obdržel návrhy 
a sestavil následující nominace.

Oblastní vedoucí laiků

Nominace: Petr Konopík (Plzeň Maranatha)

Rada oblasti

Návrh: 

• Rada oblasti bude složena ze tří duchovenských a tří laických členů. Zvolí-
me také náhradníky. Rada oblasti bude volena na čtyři roky.

• Oblastní vedoucí laiků a superintendent jsou členy Rady oblasti ex offo.

Nominace:

laici: 

Josef Havíř (Brno), David Chlupáček (Jihlava), Petr Konopík, Vít Pavelek 
(Plzeň Lochotín)

duchovní: 

podpředseda (ordinovaný starší): Pavel Hradský, Filip Jandovský, Jana Křížová
další člen (duchovní včetně lokálních kazatelů): Petr Vaďura 

Sekretariát

Nominace:

sekretář: Jana Křížová
asistent: Libuše Hajčiarová (Jihlava)
statistik: Filip Jandovský
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Nominační výbor

Nominace: Jana Křížová, Petr Konopík

Zástupce pro církev a společnost

Nominace: Jana Daněčková

Komise pro sociální práci

Nominace: Zdeněk Brož, Ctirad Hrubý (ex offo), Petr Konopík, Josef Thál 
(Jihlava)

Komise pro evangelizaci a domácí misii

Nominace: Richard Novák, Jiří Kantor

Komise pro práci s dětmi a dorostem

Nominace: Jitka Buchtová, Michaela Červeňáková (Praha 2), Pavel Hradský, 
Alžběta Opočenská (Praha Vršovice), Olga Stoyová (Mikulov), Miluše Šálková 
(Protivín), Jiří Šimek (Jablonné), Pavel Wittner (Plzeň Lochotín)

Komise pro práci s mládeží

Nominace: Richard Novák, Filip Jandovský, Milan Mrázek (ex offo), Zdeněk 
Neužil, Vít Pavelek, Tomáš Witiska (Praha Horní Počernice)

Komise pro řád církve

Nominace: Petr Procházka, Josef Červeňák, Petr Stoy (Mikulov)

Komise pro liturgii

Nominace: Zdeněk Eberle, Filip Gärtner, Pavel Kuchynka, Kristýna Kupfová, 
Jana Křížová, Petr Procházka, Petr Vaďura

V Brně 28. 3. 2016, Jana Křížová
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3.1 – Zpráva za farnost Brno

Aktivity uvnitř sboru:

Pravidelných nedělních bohoslužeb se v uplynulém roce opět účastnili vedle 
členů brněnské farnosti ECM také hosté a přátelé sboru. Jednou měsíčně byla 
vysluhována Večeře Páně. Na organizaci a vedení bohoslužeb se podle potřeby 
podíleli také členové sboru s povolením ke kázání.

Jednou týdně se konaly biblické skupinky zaměřené především na společné 
studium biblických textů (byly probírány některé vybrané novozákonní listy, 
od podzimu pak bylo studium tematicky věnováno žalmům), na několika sku-
pinkách byly probírány také základní teologické důrazy metodistického učení.

Staršovstvo se, podobně jako v minulých letech, scházelo nepravidelně, podle 
potřeby. Mezi jednotlivými setkáními byly některé otázky týkající se organi-
zace sboru řešeny aktuálně při krátkých setkáních po bohoslužbě či při podob-
ných příležitostech.

Aktivity vně sboru:

V červenci 2015 proběhla tradiční Prázdninová biblická škola připravená naši-
mi přáteli z USA. V rámci této školy probíhá souběžně program pro rodiče 
s menšími dětmi a program pro starší děti a mládež. Oba programy se opět těši-
ly povzbudivému zájmu. Pro náš sbor je to příležitost k navázání či prohloube-
ní přátelských kontaktů nejen s účastníky Prázdninové biblické školy 
z řad rodičů a mládeže z našeho okolí, ale také s našimi partnery z USA. Proto 
bychom rádi v organizování Prázdninové biblické školy pokračovali také 
v dalších letech.

Vidíme pokračující zájem o přednášky, které se snažíme připravovat pro veřej-
nost. Zajímavá témata se nám vybírat daří, méně se nám daří nalézat čas 
k jejich zpracovaní a k přípravě přednášek. V loňském roce se nám tak podařilo 
uskutečnit jen jednu přednášku (na téma „Zemětřesení a jejich vnímání 
v historii Evropy“). Letos bychom rádi přednášek uskutečnili opět o něco více, 
první letošní přednáška (zaměřená na postřehy z návštěvy přírodních parků 
v Arizoně, USA) již úspěšně proběhla na počátku března.

K našemu potěšení bylo v loňském roce úspěšně uskutečněno několik akcí, 
jejichž smyslem bylo navázat a upevnit lepší kontakty s farností ECM v Miku-
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lově. Dvakrát došlo k nedělní „výměně kazatelů“ mezi naší a mikulovskou far-
ností. V říjnu (při příležitosti Díkůvzdání) pak celý náš brněnský sbor navštívil 
bohoslužbu v Mikulově. Chtěli bychom tyto kontakty s farností v Mikulově 
povzbuzovat i v dalším roce.

Členové sboru se i nadále zapojují podle svých možností také do ekumenic-
kých aktivit v Brně. Někteří se rovněž aktivně podílí na činnostech v rámci 
projektu Cesta do Emaus a hnutí Modlitby matek, které svou působností rovněž 
překračují hranice denominací.

Josef Havíř

3.2 – Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo

Farnost Jihlava

1. Interní sborové aktivity:

• pravidelné:
nedělní bohoslužby – 1x týdně
modlitební setkání – 2x týdně
setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
setkání mládeže – 1x týdně
setkání dorostu – 1x týdně
nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
snídaně mužů – 1x měsíc
odpoledne chval – 1x 6 týdnů
setkání služebníků – 1x 2(3) měsíce
setkání staršovstva – 1x 14 dní
kurz Učedník I – 1x týdně

• nepravidelné (jednorázové):
sborová dovolená
duchovní obnova žen
duchovní obnova mužů
silvestrovské setkání
alianční modlitební týden (3 setkání v aliančním týdnu)
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2. Aktivity vně sboru určené všem:

letní tábor RR
sborová kavárna, čajovna „Fara“ – 1x týdně
sborový oběd – „pokrm pro tělo a duši“ – 1 x 14 dní 
dětský letní tábor
příměstský velikonoční tábor
vánoční bohoslužba v kostelíku
dětský klub Klubík – 1x týdně
setkání dětí – Royal Rangers – 1x týdně

Pro další období do příští OK se budou výše uvedené aktivity konat pravděpo-
dobně ve stejném rozsahu. Uplynulý rok byl poznamenán v létě 2015 odchody 
6 rodin a několika jedinců z našeho společenství. Jednalo se zhruba o 20 lidí 
včetně 7 dospívajících dětí. Sbor v zastoupení bratra kazatele M. Mrázka ozna-
čil jejich odchod jako chybu na sborové schůzi, vyjádřil nad tím lítost 
a poděkoval jim za jejich službu. Situace v našem sboru se postupně stabili-
zovala a uklidnila. Odchod těchto sourozenců znamenal také zapojení dalších 
členů do služby, protože většina z nich zastávala nějaké služby ve sboru. Přál 
bych si, abychom se více nasadili do modlitební aktivity. Účast na modliteb-
ních setkáních je nedostatečná. Probuzení nepřijde, pokud nebudeme horlivými 
modlitebníky a probuzenými křesťany. Vidím jako důležité, aby v Těle Kristo-
vě byli vnitřně zbudovaní a aktivní bratři, kteří budou stát pevně a rozhodně ve 
své roli. Základem sboru jsou pevné rodiny, které jsou zárukou vnitřního růstu 
a stability. Modlím se za to, aby náš sbor byl požehnáním a světlem pro naše 
město. 

Josef Thál

Sbor Znojmo

Duchovní život sboru se odehrává zejména na pravidelných shromážděních 
a setkáních. Jsou to nedělní bohoslužby s programem pro děti; setkání čtvrteční 
skupinky s navazující diskusí a sdílením osobních zkušeností. Páteční setkání 
mládeže vedl Pavel Kuchynka s misijním rozměrem (témata tv pořadu Exit 
316, kurzu Alfa pro mládež a filmová setkání). Misijní a evangelizační půso-
bení sboru zahrnuje osobní a přátelskou evangelizaci. „Tvůrčí setkávání“ vedla 
Štěpánka Kuchynková – nízkoprahová forma (Výtvarka pro děti; Výtvarný 
kurz UNICA) s finanční podporou fondu UMC Conexio. Kaplanskou službu 
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zajišťoval kazatel Pavel Kuchynka na oddělení onkologie ve znojemské 
nemocnici (primárně nemisijní služba probíhala každé úterý). Nedávný odchod 
rodiny Kuchynkových ke službě do sboru v Plzni je pro nás těžký. Sbor převzal 
Milan Mrázek z Jihlavy. Nedělní shromáždění se konají pravidelně o šestnácté 
hodině v neděli. Potřeba obsadit řadu služeb ve sboru se potkala s ochotou 
a službou lidí. Povzbuzením jsou nám také služba a kontakt se sbory v Jihlavě 
a Mikulově. Život společenství i nadále ovlivňuje velká pracovní vytíženost 
členů.

Roland Mikulička

3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

V průběhu celého roku se členové a přátelé sboru scházeli pravidelně na neděl-
ních bohoslužbách. Pevnou a tradiční součástí sborových aktivit jsou ve všed-
ních dnech týdne pravidelná setkání domácích skupinek. Vždy jednou týdně, 
v neděli, probíhají také večerní modlitební setkání. Pravidelně jednou měsíčně 
jsou pořádány biblické hodiny s vyučováními na aktuální témata víry a života.

V roce 2015 jsme po opravách a rekonstrukcích prováděných v předchozích 
letech sbírali síly na potřebné opravy, které nás čekají v blízké budoucnosti. 
Jedná se zejména o výměnu oken na hlavním schodišti a opravu fasády na zbý-
vající jižní stěně domu. Termíny těchto akcí zatím nebyly stanoveny.

Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici dobře a účinně pokračuje. Několik lidí 
díky tomu již mohlo vydat svůj život Ježíši Kristu, a i když byli později roz-
místěni do různých jiných věznic, zůstáváme s nimi v kontaktu a snažíme se je 
povzbuzovat na jejich cestě víry.

Mateřská škola v roce 2015 fungovala s dostatečným počtem zapsaných dětí. 
Jsem přesvědčen, že zaměření na to, aby ve školce pracovaly výhradně učitel-
ky, které patří Kristu, je správnou cestou a nese své ovoce. Rodiče dětí 
ve většině případů nejsou křesťany, a proto je důraz kladen na budování a pro-
hlubování vztahů s nimi. Jedna taková rodina již nedávno vydala svoje životy 
Pánu a aktivně se zapojili do života sboru.
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I Mateřské centrum Klubíčko v prvním podlaží navštěvují maminky s dětmi. 
Co se týče náplně i samotného pojetí centra, nyní hledáme, jakým směrem 
službu zaměřit a rozvíjet.

O letních prázdninách navštívila náš sbor již poosmé skupina softbalových 
trenérů z USA, aby zde vedli softbalový kemp. Návaznou službou je pak celo-
roční softbalový klub. 

V roce 2015 jsme pořádali cyklus Manželských večerů a letos jsme začali cyk-
lus Kurzů Alfa, neboť se nám přihlásil dostatek zájemců. Obě tyto akce jsou 
stálicemi, které opakujeme.

Loni jsme se poprvé zapojili do akce Noc kostelů a v roce 2016 se do ní hlásí-
me znovu. Je to pro nás příležitost kontaktovat a oslovit lidi, kteří by zřejmě 
na běžnou bohoslužbu sami nezavítali.

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov

Naše farnost se skládá ze dvou sborů:Mikulov a Valtice. Na obou místech se 
konají pravidelné bohoslužby každou neděli dopolene. O svátcích i církevních 
oslavách míváme bohoslužby společné střídavě v obou sborech.

Modlitební hodiny byly pravidelně v neděli v 18.00 v Mikulově a první neděli 
v měsíci ve Valticích společně pro oba sbory.

Ve farnosti se scházely týdně čtyři domácí skupinky.Kromě toho měli svá 
setkání muži,asi jednou měsíčně a sestry se sešly s tématickým programem 
čtvrtletně.

Během bohoslužeb probíhaly dětské besídky ve dvou třídách a při vyučování 
se střídá 5-6 služebníků. Jednou týdně se scházel dorost .Už tradičně nacvičil 
vánoční divadelní pásmo .

Nově se koncem roku začala scházet ve Valticích spíše mezidenominační mlá-
dež, což naše mladé velmi povzbuzuje.

Ve sboru Mikulov nás vedla ve chvalách stále se zlepšující chválící skupinka.

Uskutečněné aktivity farnosti pro volný čas: Velikonoční pondělí – tradiční 
turistický výšlap se společným grilováním. V květnu rodinná dovolená Malá 
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Fatra. První týden v červenci – oblíbený příměstský tábor v prostorách miku-
lovského sboru.

V našich obou sborech jsme se přidali k Noci kostelů s vlastním programem.
Oslavili jsme společně Den díkuvzdání. Před Vánoci v Mikulově proběhl 
adventní koncert bratislavských The Hope Gospel Singers and Band spojený 
s burzou výrobků našich žen.Výtěžek z této akce byl určen dětem v Korábu, 
Pivnica, Srbsko. Během roku jsme měli dvě velké slavnosti obnovení manžel-
ského slibu při zlaté a diamantové svatbě našich sourozenců. Návštěvy našich 
seniorů v domácnosti zajišťuje kazatel s pomocnicí kazatele i členové sboru. 
V LDN a Domově důchodců ve Valticích koná pravidelné návštěvy 
M. Lehocká.

Stav nemovitostí: V Mikulově byla dokončena fasáda sborového domu, insta-
lována vrata a částečně upraven dvůr a zahrada. Dům je krásný, kéž by se víc 
a víc plnil božím lidem. Ve Valticích se dokončily úpravy přízemí sborvého 
domu. Dům Lodička byl pronajmut mladé rodině ze sboru. 

Na všechny aktivity sboru jsme zvali veřejnost našich měst, známé, přátele. 
Tak aby byl oslaven náš Pán.

Miroslava Kameníková

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín

Farnost Lochotín obsahuje sbory Lochotín a Horšovský Týn. Na Lochotíně 
se nás schází v neděli 70-90 včetně dětí. Sbor v roce 2015 pokračoval ve své 
práci obdobně jako v předchozím roce. Ve sboru fungovaly mimo nedělního 
shromáždění: biblická hodina ve středu dopoledne s večeří Páně, společné čtení 
Bible ve čtvrtek, besídka ve třech třídách, dětský klub na sídlišti, mateřské 
centrum a školička, dorost, mládež, šest skupinek, kafe 55+, středeční čajovna, 
křestní přípravka, společné večery Za_stavení, modlitební síť Rybáři, večery 
modliteb a chval poslední pátek v měsíci, adopce na dálku, neformální setkání 
na Svidné, Noc kostelů, evropský den sousedů, veřejné čtení Bible a noc bdění 
pro Hospodina na Velikonoce, rodinné bohoslužby, vydávání sborového časo-
pisu a různé vánoční akce. 

Velkým zásahem do života sboru byl výpadek faráře Zdeňka Eberleho ze zdra-
votních důvodů na jaře 2015. Do služby faráře se již nevrátil, i když od srpna 
sloužil pravidelně v menší míře kázáním. Jeho službu převzali částečně sboroví 
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zaměstnanci, staršovstvo, členové sboru a superintendent. Některé členy sboru 
tato situace povzbudila k většímu nasazení do služby. Jsme rádi, že nyní na jaře 
2016 už nemusíme být dále bez pastýře, nastoupil u nás Pavel Kuchynka.

Proběhla sborová dovolená na Poušti, kam jsme pozvali i naše nevěřící přátele. 
Finanční situace ve sboru je dobrá. Hospodaření sboru skončilo ve výrazném 
přebytku, mateřské centrum a školička byly v plusu. Z výborů u nás pravidelně 
fungují: finanční, hospodářský, pro spolupráci s kazatelem, nominační a pro 
mateřské centrum. Ve sborových službách je zapojeno hodně lidí. Po oživení 
skupinek v předchozím roce, skupinky fungují dobře a dále se rozvíjejí. Star-
šovstvo má jednou měsíčně modlitební setkání pro vzájemné povzbuzení. 

Pokračovali jsme v diskuzních setkáních Za_stavení v trochu jiné podobě. 
Na začátku je krátká přednáška (15 min.) a následuje diskuse. Témata byla 
zvolena tak, aby byla zajímavá jak pro členy sboru, tak pro lidi z venku. Účast-
ní se spíše lidé ze sboru. Budeme hledat, co dál. Jedna z možností je věnovat se 
naopak naplno křesťanským tématům.

V Horšovském Týně se od ledna 2015 začala konat shromáždění každý týden. 
Účast je 15 až 25 lidí. O bohoslužby je zájem. Ve sboru funguje informační 
služba internetových stránek a biblické hodiny střídané se skupinkou a modli-
tebním setkáním. Do sboru chodí hodně dětí a členové sboru jim slouží 
i například doučováním do školy. Začala fungovat nedělní besídka. Práci v HT 
se nyní věnuje především Jiří Kantor. Stal se lokálním kazatelem pro HT. V 
nedávné době proběhlo jmenování staršovstva v HT, je to další významný krok 
na cestě k samostatnosti HT.

Misijní aktivity na další rok plánujeme: diskuzní večery Za_stavení, v teplém 
počasí dětské kluby na sídlišti, mateřské centrum a školička, dětský tábor, 
příměstské tábory, posezení u čaje, rodinné bohoslužby, docházení do blízké 
mateřské školy, rozhlasová a televizní bohoslužba, Noc kostelů, veřejné čtení 
Bible, evropský den sousedů a vánoční akce. Finančně podporujeme misii 
ve světě. V HT služba dětem a internetové stránky.

Jiří Martan
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3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Husova

Život sboru: 

Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha) probíhal sborový život v rámci pravidel-
ných bohoslužeb, dětských besídek a shromáždění, biblických hodin, modliteb-
ních setkávání, domácích skupinek a skupinky mládeže. Dále také fungují při 
farnosti tři střediska křesťanské pomoci: SKP Plzeň, POINT 14 a SKP Duha.

V roce 2015 se mimo běžné bohoslužby a setkání v naší farnosti udály ještě 
další aktivity:

• Alianční týden modliteb 
• Partnerská návštěva ze sboru v Texasu a cesta našeho sboru do partnerské-

ho sboru v Německu
• Modlitby 24/7 ekumenický týden nepřetržitých modliteb
• koncert Gospel až na dřeň
• UNIT 2015
• bohoslužba na Velký pátek
• Veřejné čtení Bible U Branky (spoluorganizátoři)
• Bohoslužby svobody u příležitosti 70 let od konce 2. světové války a osvo-

bození Plzně
• Noc kostelů
• Přednáška Dr. Salmana Hassana o islámu
• Návštěva senátora Libora Michálka s diskusí o korupci v české politice
• půlnoční bohoslužba

Výhled na další období:

Očekáváme, že během r. 2016 se podaří rozvinout do konkrétní podoby vizi 
sboru. Jednou z věcí, kterou vidíme jako důležitou, je dále rozvíjet dobré 
vztahy nejen mezi sebou, ale i v našem okolí. Zejména nás čeká rozvoj práce 
s dorostem a mládeží. V létě nás čeká několik akcí pro děti, dorost, mládež, 
kterými chceme tuto činnost „nakopnout“. Dalším naším cílem je, aby naše 
bohoslužby byly místem, kam lidé rádi chodí a nebudou se ostýchat přivést 
i své přátele. Z plánovaných akcí chceme zopakovat většinu aktivit z minulého 
roku (viz. výše přehled aktivit).

Miroslav Klička
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3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové město

Oblasti služby

Pokud se týká služeb, v naší farnosti se v uplynulém roce nic zásadního 
nezměnilo. V obou sborech se pravidelně konají nedělní bohoslužby, biblická 
a domácí skupinky, dětské besídky, schůzky mládeže a seniorů. Pravidelně je 
vysluhována Večeře Páně a schází se staršovstvo. 

Události

Také v loňském roce proběhla v obou sborech Noc kostelů; v pražském sboru 
Kurz Alfa, prodloužené neděle (program bezprostředně navazující na nedělní 
bohoslužbu s přednáškou a diskusí na aktuální téma), proběhl pilotní večer 
Hádej, kdo přijde na večeři, adventní koncert; v Sedlčanech kromě koncertu 
také Manželské večery a trhy.

Na přelomu roku 2014/2015 proběhlo v Praze dlouho připravované setkání 
Taizé. Každoročně ho organizuje komunita Taizé v nějakém evropském městě 
a po dvaceti čtyřech letech se opět uskutečnilo v Praze a několik programů 
proběhlo v našem sboru za účasti našich mladých.

V letních měsících byli nejen naši senioři na Poušti, v červenci proběhl 
v Sedlčanech úspěšně další English Camp. Za to patří velký dík všem členům 
česko-amerického týmu, ale především dobrovolníkům. Jsme vděčni, že se 
kemp uskutečnil v přátelské, otevřené a radostné atmosféře.

Pražská nedělní besídka upravila svou organizaci a od září se schází tři skupiny 
– předškoláci, mladší školní děti a třída dorostu. 

Z mimořádných událostí je potřeba zmínit odchod bratra Jiřího Oubrechta ze 
služby v Sedlčanech. Ochod, který pochopitelně velmi výrazně poznamenal 
situaci v malém sedlčanském společenství. Práce v Sedlčanech však – díky 
Bohu – pokračuje.

Velmi nás zaměstnalo a zasáhlo utlumení a ukončení práce v Komunitním cen-
tru Maják v loňském roce. Práce Majáku nebyla přímo navázána na sborovou 
práci, ale svou místní příslušností byla součástí našich plánů, představ – jak 
jsem psal i v loňské zprávě.
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Očekávání

Jako každý další rok máme nová očekávání pro naší práci. Aktivit vymyslíme 
mnoho a zase znovu vyvstává otázka co realizovat a co ne, kdo to zajistí a zda 
by vůbec byl o danou aktivitu zájem. 

Chceme zvěstovat Boží slovo srozumitelně a být příkladem ostatním svým 
životem. Toužíme po otevřeném společenství, kde lidé najdou přijetí a pomoc. 
V Sedlčanech pokračujeme v podpoře služby s cílem vybudovat samostatný 
sbor. Rádi bychom v obou sborech pokračovali v podobném rozsahu aktivit 
jako v roce 2015.

Daniel Červeňák

3.8 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Aktivity uvnitř farnosti

Naše farnost se loni rozrostla o 6 nových členů (3 z toho byli převedeni 
z jiných farností); byl v ní vykonán 1 křest dospělé osoby a 1 požehnání dítěte. 
Kromě pravidelných nedělních bohoslužeb a modlitebních setkání před boho-
službami se ve farnosti po celý rok pravidelně scházela jednou týdně mládež; 
od září se začala scházet jednou za 14 dní skupinka na faře, od ledna t. r. se 
koná jednou za 14 dní biblická hodina a od března t. r. se koná jednou za 14 dní 
kurs Učedník. Vzhledem k tomu, že do farnosti s novými členy přibyly i děti 
(a dokonce se v průběhu posledního roku v našem sboru 2 děti narodily), zača-
la opět i nedělní besídka. Velkou radost máme z naší mládeže, která se aktivně 
zapojuje do služby v naší farnosti i mimo ni (viz níže). 

První neděli v měsíci se vysluhuje Večeře Páně a máme ve sboru společný 
oběd, v jehož přípravě se začalo střídat několik rodin. Při této příležitosti zve-
me občas do sboru hosty s nějakou prezentací – loni to byl L. Patočka 
s prezentací ze svých misijních výjezdů do Kambodže a zástupce ICEJ R. Hej-
ret s prezentací o Izraeli. Kromě toho se ve sboru uskutečnily 2 brigády 
a 2 výlety (do Lysé nad Labem a do Turnova). 1. 4. se ve sboru konala sedero-
vá večeře a 1. 11. sborový den k výročí založení naší farnosti.

V průběhu loňského roku jsme investovali do nákupu nových židlí ve spole-
čenské místnosti a výměny oken v 1. patře, zajistili rekonstrukci kuchyně 
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v garsonce, v modlitebně se vymalovalo, namontovaly se nové žaluzie a zakou-
pil obraz od M. Jeřábka, plánujeme ještě výměnu osvětlení a židlí v modlitebně 
a v současné době se vyrábí nová kazatelna a skříňka pro mixážní pult. Byli 
bychom rádi, kdyby brzy opět začalo fungovat zvučení a nahrávání a kdyby-
chom našli ochotného a šikovného služebníka, který by se staral o webové 
stránky, které jsou naší vizitkou, bohužel zatím ne příliš atraktivní a aktuální.

V průběhu roku jsme jednali dokonce i o možnosti rekonstrukce či přístavby 
fary, aby byla schopna pojmout větší množství osob (až 100), ale tyto plány 
zatím ztroskotaly na finanční náročnosti projektu (v případě rekonstrukce 
bychom přišli o příjem z pronájmu horního bytu, kde by bydlel farář, v případě 
přístavby bychom si museli vzít půjčku). Finanční obětavost členů farnosti 
se ovšem v posledním roce výrazně zvýšila, a tak jde třeba jen o jeho dočasné 
odložení…

Aktivity vně farnosti 

Farnost se letos opět zapojila do ekumenických akcí, jako je Alianční týden 
modliteb, Světový den modliteb, Noc kostelů či účast některých členů farnosti 
jako služebníků na Cestě do Emaus. Mládež se zapojuje i do služby mimo naši 
farnost, např. Večery chval v SKP, velikonoční a vánoční program v SKP 
a pečovatelském domě, turnaj v malé kopané Počernická kopačka. 

Poslali jsme krátkou videoprezentaci našemu partnerskému sboru ve Virginii 
a v listopadu jsme k nim vyslali jako hosta i naši zástupkyni M. Šmídlovou. 
Nedaří se nám obnovit kontakt s naším původním partnerským sborem v Texa-
su, ale finanční dar od nich opět přišel, a navíc i dar od našeho nového partner-
ského sboru ve Virginii. 

 Jiří Černý

3.9 – Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice a sbor Jablonné 
v Podještědí 

Kazatelská stanice Jablonné v Podještědí

Co se nám podařilo uskutečnit/ udělat/ zorganizovat/ plánujeme:

Rok 2015 proběhl ve společné práci na Boží vinici, ale v létě přišla smutná 
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událost – úmrtí sestry Evičky Černé, která odešla k Pánu ve věku 92 let.

Z činnosti:

V lednu jsme měli společný Alianční týden modliteb se sourozenci z BJB 
Brniště a Cvikov.

Od května do září jsme měli nedělní shromáždění v parku na náměstí.

Předposlední červnový den jsme s romskými sourozenci ze slovenské Spiše 
měly evangelizační shromáždění v České Lípě, Cvikově a Jablonném. Bylo 
úžasné slyšet, jak je Ježíš vysvobodil z alkoholu, cigaret, smilstva gamblerství 
do nového života Božích dětí. (Bůh je dostatečný a mocný pro všechny!)

Během roku jsme asi 7x měli setkání s dětmi z EC.

Poslední týden prázdnin jsme pořádali čtvrtý ročník dětského English Campu, 
na který přijely tři sestry z USA a zúčastnilo se ho 25 dětí, které byly rozdělené 
do tří skupin.

Každou středu probíhá nejen romská skupinka v České Lípě za účasti 3–7 
osob, od června probíhá romská skupinka ve Cvikově, v listopadu jsem navští-
vil náš partnersky sbor v Owensboro.

V prosinci jsme se zúčastnili adventního koncertu v BJB Cvikov.

Naše pravidelná shromáždění probíhala tradičně v neděli od 15 hodin. Při nich 
probíhala i dětská skupinka v počtu 1–4 dětí.

Členství ke konci roku: vyznávající 10, pokřtění 7.

V tomto roce chceme pokračovat ve shromážděních na náměstí i v práci v Čes-
ké Lípě a Cvikově mezi Romy.

V srpnu také plánujeme pátý English camp. Dary jsme podpořili o.s. Lampa 
v Mimoni a manžele Kohoutovy z DM, modlíme se za hlubší osobní vztahy 
s naším Pánem a za probuzení v našem kraji i zemi.

Sbor Praha 10 – Strašnice

Co se nám podařilo uskutečnit/ udělat/ zorganizovat/ plánujeme:

29. 5. 2015 již pravidelné proběhla Noc kostelů (účast kolem 300 lidí).

Skupinky se scházejí pravidelně.

Biblické hodiny (prozatím se nekonají, nedaří se najít vhodný formát, který by 
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přitáhl dostatečný počet zájemců).

Modlitební setkání (v neděli před shromážděním a ranní každý pátek mimo 
první pátek v měsíci).

Služby pastorace zajišťuje především farář dle aktuální potřeby, dlouhodobě 
funguje nedělní škola.

Podpora – Misijní středisko ECM Brána, Nízkoprahové zařízení ECM Maják 
až do ukončení v říjnu 2015, BTM, KMS a další.

Zvaní kazatelů z ostatních sborů ECM ke kázání.

Večery chval se sborovým půstem (pravidelně, první pátek v měsíci).

Půlnoční bohoslužba  spolu s programem (účast kolem 80 lidí) se setkala 
se širokým zájmem lidí z okolí a pro nás byla povzbuzením ke službě místní 
komunitě.

Pravidelné bohoslužby se zřetelem na církevní svátky s posezením při kávě 
i čaji po shromáždění a první neděli v měsíci s pravidelným obědem.

Kazatel dojíždí do Jablonného 1x za měsíc a slouží na bohoslužbě kázáním 
a slavením večeře Páně. Je to příležitost povzbudit místní společenství a posílit 
sounáležitost našich dvou sborů. Nově bude jezdit J. Šimek kázat 1x za dva 
měsíce do sboru ve Strašnicích.

Spolupráce s partnerským sborem z FUMC Decatur, Texas, USA.

Zajištění pronájmů prostor dalším církvím mimo využívaný čas.

Staršovstvo a výbory se schází dle plánu, sbor spolu s kazatelem zajišťuje 
veškeré služby.

Členství ke konci roku: vyznávající 37, pokřtění 17, přidružení 3.

Naše cíle jsou:

• Zvěstovat evangelium nejenom slovem, ale i činem (podpora křesťanských 
aktivit a cílené sbírky dle aktuálních celospolečenských potřeb).

• Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (půlnoční bohoslužby, výstavy, Noc 
kostelů atd.).

• Podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi, modlit se za šíření evan-
gelia ve světě.

• Naší výzvou je, že máme ve sboru málo dětí (do nedělky dochází 4, další 
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již chodí na shromáždění), modlíme se příchod rodin s dětmi. Mládež u 
nás nemá dostatek vrstevníků, proto se u nás neschází, někteří z nich ale 
navštěvují společnou mládež sborů Horní Počernice /Praha 2, tuto možnost 
vítáme.

• Rozvíjet vztahy s naším partnerským sborem v USA z FUMC Decatur, 
Texas, USA.

• Plánujeme přijmout návštěvu týmu z našeho partnerského sboru u nás a na 
Poušti společně uspořádat pro děti English Camp.

• Rozhodnout se například, jak dále podporovat projekty jako Misijní 
středisko Brána, kde dochází vlastně k ojedinělému kontaktu se širokým 
spektrem věřících či hledajících lidí.

• Realizace praktických věcí jako péče o sborovou budovu atd.

Sbor ECM Strašnice chce i v rámci OK 2016 poděkovat všem bratrům i ses-
trám za jejich modlitební i finanční podporu, kterou nejen nám věnují.

Ze zpráv pro Farní konferenci 
a zpráv služebníků a výborů zkompiloval

Martin Pěkný

3.10 – Zpráva za farnost Protivín a sbory Týn nad Vltavou 
a Bechyně

Běžný provoz naší farnosti jsme zajišťovali podobným způsobem jako v letech 
předešlých. Nedošlo sice k nějakým podstatným změnám, ale v některá zlepše-
ní jsme přece jen doufali. Především jsme se modlili za přírůstek návštěvníků 
a členů. V Protivíně se to konečně podařilo. Skrze práci Pastelky uvěřil jeden 
tatínek a po letech se obnovila práce s dorostem. Částečně se také zapojil jeden 
muž po zimním kurzu Alfa.

Podzimní díkůvzdání jsme konali v Protivíně i v Týně. 

Biblické hodiny jsme konali v rámci domácího setkání u sestry Lamačové 
v Písku (od 15 h). V Protivíně jsou setkání večerní v 18 h. Setkávání skupinky 
v Dřítni jsme většinou konali jako biblické hodiny střídavě se sdílecí a mod-
litební skupinkou v Týně a Číčenicích. Pokračuje i sportování v hale (každou 
druhou sobotu). 
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Nedělní bohoslužby se konaly v Protivíně pravidelně, v Týně téměř každou 
neděli a v Bechyni střídavě s farářem či kurátorem ČCE z Tábora. V Bechyni 
jsme od září přestali konat bohoslužby ECM. Sborový dům je na prodej.

Společné ekumenické aktivity pokračují v Protivíně i v Písku. V Písku se setká-
váme zhruba 4x ročně jako kazatelé místních církví. S místní farností ŘKC 
jsme v Protivíně pořádali společný modlitební večer v rámci Světového dne 
modliteb a v rámci modlitebního týdne. V Domově pro seniory Světlo v Písku 
se koná pravidelná čtvrteční bohoslužba. Služba na faráře ECM připadá jednou 
za 3 měsíce.

Počty účastníků v Týně řídnou, ačkoliv se bohoslužby na jejich přání přesunuly 
na 14. hodinu.

Misijní aktivity:

Protivín

Opět jsme pořádali Noc kostelů. Pravděpodobně v nejbližší době konat již 
nebudeme, neboť o tuto aktivitu není ze strany veřejnosti žádný zájem. Domní-
váme se, že důvodem je „sborový dům“. Nemáme kostel.

S týmem amerických spolupracovníků se podařilo uspořádat již 6. příměstský 
tábor se softbalem a angličtinou, který je velmi oblíbený. Na základě tohoto a 
dětského tábora se také od října schází dorost, za což jsme Pánu moc vděční.

Služba a práce SKP a Mateřského centra Pastelka pokračuje a stále oživuje 
provoz sborového domu. 

Týn nad Vltavou

Jsme rádi i za zkušenosti a rozhovory s návštěvníky při Noci kostelů. V létě 
jsme potřetí konali na louce pod Pouští tábor společně s Domem dětí a mládeže 
s názvem Narnie III. Plavba Jitřního poutníka. 

Několikrát do roka se konají večery modliteb a chval, které jsou příjemným 
zpestřením ve farnosti a slouží k propojení farního života.

Jsme Pánu vděční za to, že mezi námi vládne pokoj a láska. Chceme být spo-
lečenstvím, kam lidé budou rádi přicházet a prožijí živého Krista mezi námi, 
který proměňuje lidské životy.

Miluše Šálková
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3.11 – Zpráva za farnost Slaný

V našem sboru se situace příliš nezměnila. Dlouhodobí členové svoji službu 
církvi a dílu Páně berou s plnou odpovědností a s otevřeným srdcem k Pánu, 
někteří z nich navzdory pokročilému věku, jiní navzdory nemocem a trápením. 
Na nedělních shromážděních se schází asi 15 lidí, někdy více, když Pán dá. 
Někteří členové se schází na biblické hodině a někteří u Kolářů na přátelském 
posezení. Konalo se tam také setkání na Popeleční středu. Když je pěkné 
počasí, konají se táboráky. Sejde se na nich i kolem 25 lidí, když jsou pozváni 
ti, kteří byli na táboře s Američany. Letos se tábor také konal. Děkujeme ame-
rickým přátelům za jejich obětavou službu. Jsou nám velkým povzbuzením. 
Modlíme se za naše město a okolí a také za to, aby další lidé přišli do sboru 
a poznali našeho Pána.        

Petr Šmíd

3.12 – Zpráva za farnost Tachov

Loďka našeho ECM se v uplynulém roce pohybovala v podobném kurzu, který 
jsme nabrali před pár lety. Síla větru dobrá – netrpíme bezvětřím, ani velké 
bouře. Všechny aktivity se nám, díky Bohu, daří udržovat a občas již sklízíme 
nějaké ovoce. Většina lidí ze sboru je zapojena do nějaké služby a přesto 
se stále modlíme za nové dělníky – mládežníci odcházejí studovat (nezbývá 
nám než se s tím smířit). 

Máme se rádi, i když je to docela „fuška“. Bůh chtěl, abychom měli dost roz-
dílné názory např. na průběh bohoslužby – jsme tu jak milovníci liturgie, tak 
křesťané „spontánní“. Zde bych chtěl vyjádřit velký dík bratru faráři, který 
se snaží všem vycházet vstříc. Myslím, že náš „sborový“ růst v Kristu byl pře-
devším v tomto: přijímání „jinakostí“ bratrů a sester.

Stále se snažíme být otevření lidem z venku, nahrávají nám k tomu i příjemné 
prostory (čajovna na náměstí). I tento rok přibylo lidí z různých věkových sku-
pin, kteří nějak „procházejí“ našimi prostory a jsou v kontaktu se sborem.

Aktivity uvnitř sboru – nedělní bohoslužba (20–50 lidí); Kurz poznáváme Bibli 
(1x týdně, 2–5 lidí); Biblický kurz (1x měsíc, 10–20); Modlitební setkání (1x 
týdně, 2–5); Mládež (1x týdně, 5–15); Dámská skupinka (1x měsíc, 10–20), 
Pánská skup. (1x měsíc, 5–10), 
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Aktivity vně sboru – Fusion (mládežnický sbor s kapelou, 30–50 mladých); 
Mateřský klub Krteček (2x týdně, 5–15 mamin pokaždé); Literárně diskusní 
čajovna (10–20, většinou senioři); dětský klub Royal Rangers (45 dětí 
ve 3 věkových skupinách); Herní klub (3–8); anglická konverzace s rodilými 
mluvčími (1x měsíc, 5–10); čajovna (denně 7–10 lidí, někdy i 20). Biblická 
hodina v Domově pro seniory (1x měsíc, 10 lidí)

Bonus – mobilní Hospic sv. Jiří: před rokem jsem psal, že se naše sestra Iva 
Csanalosi pokouší rozjet tuto službu – povedlo se! Dokonce sídlí ve stejném 
domě jako sbor, akorát o patro níže. Chvála Kristu!

Jiří Mlejnecký

3.13 – Zpráva za farnost Třeboň

Farnost se schází v Třeboni, ve Vimperku a částečně v Českých Budějovicích. 
V Třeboni se scházíme k nedělním bohoslužbám (30), kdy zároveň probíhá 
setkání dětí (8). V týdnu se scházíme k biblickým hodinám (15) a ke skupin-
kám. Existují tři, z nichž jedna je modlitební. Starší děti (dorost 5) se schází 
jednou týdně. 

Ve Vimperku se konají bohoslužby a souběžně probíhá setkání dětí. Jednou 
měsíčně sem jezdí farář vysluhovat VP. Jinak vede všechny aktivity Zdeněk 
Neužil. V týdnu se schází modlitební skupinka a mladí lidé (baseball). Jako 
každý rok se uskutečnil baseball camp. 

V Budějovicích se schází miniskupinka (3).

Farář kromě sborových aktivit navštěvuje Ústav sociálních služeb v Libniči 
a domov důchodců v Třeboni. Ve výjimečných případech (svátky) Ekono-
mickou školu v Třeboni. Přispívá do třeboňského měsíčníku Třeboňský svět. 
Podílel se na komunitním plánování. 

Sbor investuje do vzájemných vztahů tím, že i loni byl na společné dovolené na 
Poušti a uskutečnily se dva sborové výlety. Jednou měsíčně se koná po boho-
službách společný oběd. Jednou ročně pak výjezdní staršovstvo. Jako sbor jsme 
byli pozváni do partnerského sboru v Interlakenu. Nakonec nás ale jelo pouze 
jedno auto. Z mimořádných shromáždění se uskutečnily tři koncerty (loutnové 
a přijela zpěvačka z Ukrajiny). Noc kostelů (k 90. výročí dostavění Husovy 
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kaple a 600. výročí upálení Mistra J. Husa). Dále den dětí, koncert chval, 
či alianční shromáždění. Do sboru přibyla jedna rodina. 

Podařila se výměna kotle ústředního topení. Za starý jsme koupili ekologický 
kotel s násypkou. Je rovněž na uhlí, ale vyžaduje podstatně méně péče a času 
než původní. Vytápění celého domu plynem je zatím nereálné. S finančním 
příspěvkem SB se nám podařilo vyměnit vchodové dveře.

Děkujeme těm, kteří sborovou službu podporují a kteří se za ni (nás) modlí.

Pavel Hradský 

3.14 – Zpráva za English Speaking United Methodist Church 
v Praze 10

This year has been a fruitful year for ESUMC in several ways. The church 
has grown by around 12 percent from measuring the months of February and 
March in 2015 and February and March in 2016.  The people have become 
more involved in the church life by helping lead worship, preaching, and ser-
ving others.  

We had 4 different mission groups come from the United States that helped 
in music design, physical labor, and Vacation Bible School to minister to the 
local children in the Vrsovice neighborhood.  

From the fall of 2015 my goal was to take a step back and look at the ministries 
we were doing and what ministries we need to be doing.  We were doing stu-
dent ministries and moms club.  My goal and desire was also to get the mem-
bers/participants of the church involved in the ministries instead of my wife 
and I doing them all.  Because of this we stopped both ministries to focus the 
time on the actual church growth and participation. I am happy to say that this 
has allowed me to build relationships and disciple those that will now 
be serving in the future.

We have started a mid-week home group in our flat at Jecna that has been 
a lot of fun and a great learning time about each other and scripture. Through 
this time we are making better sense of Gods word and learning how to serve 
others.  
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ESUMC has also undergone a huge project with renovating our sanctuary.  
We had several mission teams come and help with taking down walls and 
paint. More recently because of raising the appropriate funds and the help 
of the District Council in the Czech Republic we have been able to start the 
renovations with professionals. For me personally this has been a great time 
of growth in learning about how to build and design the sanctuary.  It has also 
been a time of growth in patience and communication between the church and 
district office.  Even though the process of getting more members involved is 
taking longer then I thought, I am confident that we are doing the best thing for 
ESUMC in this renovation. Our hope is to provide not only a place of worship 
but also a place of restoration and play for the community.  This space will 
allow us to service the community in a multitude of ways like English lessons, 
concerts, weddings, renting to other congregations, movie nights and just 
a great space that people will enjoy for years to come.

The future is bright for ESUMC. The city of Prague has many English spea-
king expats along with Czech natives that don’t have a church home but are 
curious about learning the English language. The hope is to minister to those 
who know Christ already but also use the English language as a bridge to share 
the Gospel to the city of Prague.

John Redmond

Uplynulý rok byl pro anglicky mluvící sbor úspěšný, a to hned z několika hledi-
sek. Sbor se meziročně od loňského února a března rozrostl o zhruba dvanáct 
procent. Členi se začali více zapojovat do sborového života, pomáhají při 
vedení bohoslužby, kázání a ve službě druhým. 

Ze Spojených států k nám přijely čtyři různé misijní týmy, které nám pomohly 
hudebně, fyzickou prací i službou místním vršovickým dětem na letní biblické 
škole.

Od podzimu roku 2015 jsem se cíleně a s odstupem zamýšlel nad tím, jaké služ-
by aktuálně máme, a co potřebujeme nově. Sloužili jsme doposud studentům 
a provozovali klub pro maminky. Mým záměrem a touhou bylo zapojit do služby 
i členy sboru a ostatní účastníky sborového života, nejen mě a mou ženu. 
Z tohoto důvodu jsme tyto dvě dosavadní služby ukončili a zaměřili se na 
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samotný růst sboru a na vzájemnou spolupráci. Rád konstatuji, že právě to nám 
umožnilo vztahy nově vybudovat a též pokročit ve vyučování lidí pro přebírání 
služeb v budoucnu.

Započali jsme scházení se na domácí skupince u nás v bytě v Ječné. Zažili jsme 
zde mnoho zábavy i skvělý čas k vzájemnému poznávání se a ke studiu Písma. 
Díky tomuto společně strávenému času lépe rozumíme Božímu slovu a učíme 
se, jak sloužit druhým.

ESUMC spustil rozsáhlý projekt přestavby modlitebny. Přijelo k nám několik 
misijních týmů, které pomohly s bouráním zdí a výmalbou. Nedávno jsme díky 
získaným finančním prostředkům a díky pomoci Rady oblasti byli schopni do 
prací zapojit i profesionální firmy. Pro mne osobně je tento projekt možností 
učit se a růst, ať už v praktických záležitostech ohledně stavby, či ve spolupráci 
s kanceláří Rady oblasti. Přestože získávání členů k zapojení se do projektu si 
žádá více času, než jsem se domníval, jsem si jistý, že tato renovace je nyní to 
nejlepší, co pro ESUMC můžeme udělat. Naší přáním je využít tento prostor 
nejen pro uctívání, ale poskytnout ho i pro účely místní komunity. Chceme jí 
sloužit různými způsoby, jako například pořádáním lekcí angličtiny, koncertů, 
svateb, filmových nocí, pronajímáním ostatním denominacím. Je to skvělý pro-
stor, ze kterého budou mít lidé v následujících letech užitek a radost. 

Budoucnost pro ESUMC vidím příznivě. V Praze žije mnoho anglicky hovoří-
cích cizinců, stejně tak jako mnoho rodilých Čechů, kteří nemají svůj domovský 
sbor a chtějí se učit anglicky. Chceme sloužit těm, kteří již znají Krista, ale též 
přinášet pomocí angličtiny do Prahy evangelium.
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